
Od novih klonov do 
pozabeljenih sort

Razstava
grozdja
Vrhpolje, 10. do 12. septembra - 
Tudi tridnevna razstava grozdja 
v vrhpoljski trsnici je beležila lep 
obisk. Organizatorji so se zelo 
potrudili in na ogled postavili 
kar 150 različnih sort grozdja, ki 
so seveda najbolj zanimali vino
gradnike in vinarje iz Vipavske 
doline, prišli pa so tudi od dru
god.

^^^rganizator je bilo Selekcijske 
■trsničarsko središče Vrhpolje 

(STS), ki deluje v okviru 
kmetijsko gozdarskega zavoda Nova 
'Orica, prostore pa ima v Trsničarski 
'•adrugi Vrhpolje, s katero si deli tudi 
Potrebno infrastrukturo. STS vodi 
'Odreja Škvarč, ki je imela s pripravo 
Vstave veliko opravkov, saj ni enostav- 
'i priti do tako velikega števila vzorcev 
"zdja, ki tudi ne zorijo hkrati. Sorte in 
;-ne so razdelili po skupinah, na dovo- 
šne in priporočene, pa na tuje, ki tudi 
•'pevajo pri nas, še posebej so se po
stili 'jedilnim' sortam, torej za svežo 

■orabo, ki so na Vipavskem v primerjavi 
1 vinskimi' precej zapostavljene. Seveda 
‘iso pozabili na stare sorte, ki so v 'bitki' 
drzno bolj zanimivimi sortami že skor- 
4a izginile iz naših vinogradov. »Res ni 
;hko zagotoviti grozdja za tako obšir- 
*o zastavljeno razstavo, saj mora imeti 
'e značilnosti sorte, zdravo in zrelo, 
■rozdje številnih klonov smo potrgali 
-r v našem eksperimentalnem vino- 

: adu v Vrhpolju, nekaj pri vipavskih in 
'trških vinogradnikih, pomagali smo 

tudi z nasadom ljubljanske univerze 
1 Kromberku, po nekatere smo morali 
■laribor, okrog 40 vzorcev pa nam je 

htopil še Valentin Bratina iz Podrage, 
i ljubiteljsko zbira' trte različnih sort«, 
'a Latnik ob zaključku razstave pove- 

> Andreja Škvarč.

Vipavska trgatev z množičnim obiskom

Kraljica je Tina 
Trbižan s Planine
Vipava, 10. do 12. septembra - Tradicionalno prireditev Vipavsko 
trgatev je letos prvič organiziralo novo vipavsko turistično društvo 
Lanthieri in vpeljalo nekatere novosti oziroma obudilo stare.

Vprogram so ponovno vključili 
trg pred staro šolo, kjer je uvod 

W v veselico spet pomenilo petko
vo dogajanje (tokrat z Borisom Kobalom 
in Vipavskimi tamburaši). Po besedah 
predsednika društva Jerneja Mikuža so 
poskušali pritegniti v Vipavo čim več 
domačih ponudnikov, da bi s stojnic

izrinili bižuterijo in drugo kramo. To 
jim je le delno uspelo, zato se bodo temu 
drugo leto bolj posvetili. Na stojnicah 
tudi niso točili piva, saj je praznik po
svečen grozdju in vinu. Pod platane so 
zato umestili izbrane vinarje.

Bogat je bil tudi spremljevalni pro

gram, za katerega so poskrbeli organi
zatorji - od kolesarske dirke na Nanos, 
razstave o balah vipavskih nevest v 
stari šoli, do velike razstave grozdja v 
vrhpoljski trsnici, državnega prvenstva 
v oranju in seveda kronanja nove vinske 
kraljice.

Obisk je bil nad pričakovanji, saj je or
ganizatorjem šlo na roko vreme, pa tudi 
to, da se prava trgatev v vinogradih še 
ni prav začela. V soboto so Kingstoni 
privabili okrog 7.000 ljudi, predvsem 
mladih, tudi iz drugih območji, ne samo 
iz Vipavske doline, torej s Krasa, Pivke 
in celo obale, saj daleč naokrog ni bilo 
večje prireditve.

Tudi v nedeljo je bil vipavski glavni 
trg že zgodaj popoldne, ob povorki in 
razglasitvi najboljših oračev, lepo zapol
njen, povsem poln pa je bil ob vrhuncu 
prireditve, kronanju nove vipavske vin
ske kraljice Tine Trbižan. Za imenitno 
podobo odra pa so poskrbeli še vitezi 
vina in vinske kraljice iz drugih vinskih 
okolišev Slovenije. Kronanje je popestril 
še nastop peske skupine Plejade, katere 
članica je tudi nova kraljična Tina. Pod 
odrom so potem zaplesale še Hip hop 
mame in plesna skupina Ajda, nakar 
je sedemtisočglavo množico pred Slaki 
ogreval ansambel Erazem. Organizator 
je obiskovalce potem nagradil še z 
ognjemetom.

Edo Pelicon

2e pred prireditvijo so obelodanili tudi 
rezultate ocenjevanja vzorcev vin, ki so jih 
poslali vipavski vinarji. Na ocenjevanje je 

HnB prispelo kar 61 vzorcev vin, belih, rdečih in 
rosejev, pikulitov in celo penina. V sortnem 

' ’ ■ dobro zastopana tako zelen
Pretežno so bila to sve

5

Ce se danes spomnim, kolikokrat sem v 13 letih šklepetal z zobmi in jecljal v 
eter, potem ko so zapiski poleteli v veter, stoje na strehi tribune, ki je zanihala 
ob malce odločnejši stopnji. Seveda ste uganili, da gre za pogoje ob prenosih 
tekem Primorja.

Ali ko sem zardeval pred kolegi ob mednarodnih tekmah, ki so samo zmaje
vali z glavo in se niso mogli načuditi, na kakšni podrtiji igra njihov, v Evropi 
ugleden klub. Spomnimo se - Zenith St. Peterburg, Wisla Krakow, A1K Solna 
Stockholm, KVC Westerio (resda z mladinci) so igrali v Ajdovščini, pa tudi 
Primorju primerljivi klubi kot Union Luzembourg, Zvarnots iz Erevana in 
Marsaxlokk z Malte. Le da so ob skromnejših klubskih stadionih za gosto
vanje Primorja najeli stadione, kjer igrajo njihove reprezentance. V gostova
nja je bilo po normativih Uefe prisiljeno tudi Primorje - tekma z nizozemsko 
Rodo je bila v Ljubljani, z Dinamom in celo z Maltežani pa v novogoriškem 
športnem parku. Športni urednik na Delu mi je, potem ko si je ogledal eno 
od tekem, striktno črta! besedo 'stadion' in jo zamenjal z 'igrišče'. Krona vsega 
je bil Mirop cup, turnir mladih reprezentanc - mi smo seveda napovedovali 
spektakel. Za četico tujih novinarjev so celo postavili cevni oder in ga pokrili 
s 'celtno'. Ko seje po 'štablah' povzpel na 'gršt' eden od zahodnih sosedov, je 
zaklical: »O, mama mia, che spectacolo!« S takšnim naslovom je potem tudi 
izšel članek v enem od športnih časopisov!

Z novim stadionom bi torej moral biti zadovoljen, saj gre za velikansko razli
ko s starim in sem prepričan, da na novi zelenici nikoli več ne bodo igrali nekaj 
vmesnega med vaterpolom in žogobrcem.

Pa nisem zadovoljen! Vem, kaj porečete, da novinarji itak iščejo dlako v jajcu.
Ajdovščina je zapravila priložnost, da bi tudi ob zahodnih vratih v mesto 

dobila en razpoznaven, estetski objekt. S prenovo stadiona se je poigraval že 
arhitekt Aleš Ušaj, preden so ga izgnali iz raja. Z njegove zasnove 'evropskega' 
stadiona so potem drugi brisali vse, kar ni nujno potrebno, da nekaj še stoji 
pokonci. Ofucali so ga kot kokoš za župo. Same ravne linije, čimbolj enostavne 
rešitve - ne, ta stadion ni oblikovni presežek, je ena škatla.

Vsak, ki je kdaj zidal, ve, da oboki in druge okrogline podaljšajo in podražijo 
gradnjo. Pa vendar v Ajdovščini skorajda ni več novogradnje, ki ne bi imela 
obokov. Ali če hočete drugače, kolikor preveč razgibanosti, ekstravagantnosti 
in drznosti (in še česa) ima nova poslovna stavba Primorja ob vzhodnih vratih 
v mesto, toliko premalo vsega tega (in še česa) ima stadion.

Spet dlaka v jajcu? Morda.
Še leta 2008 je občinski svet obravnaval investicijski projekt, ki je, že močno 

oskubljen, vendarle premogel še v celoti pokrito zahodno tribuno in še tretjo, 
tudi pokrito, južno tribuno, pod katero bi z licem proti cesti uredili razne lo- 
kalčke. Kot kaže so potem skalkulirali, da več kot 1400 ljudi na tekmo v dežju 
ne bo nikoli več prišlo, da stadion ne bo gostil ne Cece ne Rolling Stonesov. 
Stvar ambicij pač.

Pod stadion se je kot arhitekt Primorja podpisal Marko Kosovel, doma iz 
Črnič. S tem se najbrž, na samostojni poti, ne bo preveč hvalil naokrog. Da ne 
bo pomote - Kosovelje izvrsten arhitekt, izredno delaven in predan in nasploh 
je zelo dober človek, predober. Zato bi si upal trditi, da je njegov svinčnik pri 
risanju stadiona vodila ena druga, višja roka, kiji ni do tega, da bi rdečečrni še 
kdaj privabili več kot 1700 ljudi.

Dlaka v jajcu? Saj res, zakaj rabi gledalec fuzbal tekme estetiko? Sedala so 
itak po vseh stadionih enaka, važno je, da streha ne pušča, da stebri ne bodo 
preveč popokali, da bodo naši zabijali gole in da namakalna cev ne bo ponov
no počila ravno v nedeljo na tekmi proti Celjanom.

In zakaj bi ob tistem traku asfalta na tako opevanem novem parkirišču za sto 
avtomobilov imeli še pokrito parkirišče, ki bi služilo tudi živinskemu sejmu ali 
pa najrazličnejšim prireditvam in sprejelo 3000 ljudi?

Zato, ker bi bila streha prekrita s fotovoltaičnimi paneli in bi proizvajala ele
ktriko, morda bi nekoč prišli tja 'tankat' tudi avtomobili na električni pogon. 
Takšno idejo je namreč občini posredoval Ivo Boscarol iz sosednjega podjetja 
Pipistrel, s predlogom po javno - zasebnem partnerstvu, vendar naletel na glu
ha ušesa.

Dlaka v jajcu? Ne, bolha v ušesu!
Edo Pelicon

ep
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Nova restavracija 'a la carte’ v Ajdovščini

Hotel Gold Club zaokroža
ponudbo

Kanalizacija za 
Orehovico in Hrašče

AiHnvšrina 3 septembra - S slovesnim odprtjem povsem nove restavracije je Hotel Gold Club zaokro- 
Si c?,oin nonudbo Poleg igralnice, pivovarne s pivnico in picerijo ter 38 sodobno opremljenih dvopo- 
ste^nTsob bo sedaj na 300 kvadratnih metrih na voljo še restavracija s približno 100 sedišči in novo
sodobno kuhinjo.

Vipava, 2. septembra - Občina Vipava seje odločila za ureditev ka
nalizacije v naseljih Orehovica in Hrašče, s čimer želi pred onesna
ženjem obvarovati tudi vodotoke v bližini obeh naselij. Na javnem 
razpisuje za izvajalca izbrala Primorje d.d.

nja, ohceti, poslovna kosila, večeri ob 
živi glasbi. Ta nekdanji sijaj so sklenili 
povrniti - odločno vodstvo, kot tudi vr
hunski kuharji in prekaljeni natakarji se 
bodo trudili zadostiti še tako zahtevnim 
gostom in ustvariti prijetno razpolože
nje za tiste enkratne življenjske dogod
ke, ki si jih ljudje še posebej zapomnijo.

Gre za eno večjih naložb v hotelu sa-
.■',iV^

^^koraj na vsakem koraku lahko v 
^^Ajdovščini dobite pico, pa tudi 
^^^kebab in burek, toda po naročilu 
skorajda nimate jesti kje. In ne samo to, 
večje skupine ne more sprejeti noben lo
kal - ohceti so po lovskih kočah, poslov
ni dogodki pa kvečjemu na Zemonu. 
Odslej vse to omogoča nova pridobitev v 
ajdovskem hotelu. To je pomembno tudi 
za občino, za bogatitev ponudbe kraja, 
ki se vse bolj spogleduje tudi s turistič
nimi izzivi.

Hotel je bil nekoč že središče mestne
ga dogajanja, v njem so se zgodila vsa 
večja slavja, silvestrovanja in pustova-

memu, saj se sodobno opremljena ku
hinja z restavracijo razprostira na 300 
kvadratnih metrih površin. Picerija in 
pivnica s 130 sedišči seveda ostajata, 
tako da bodo lahko v hotelu sočasno

lahko postregli več kot 200 gostom.
Vipavska dolina je dolina vrhunskih 

vin. Gostje hotela, ki prihajajo pretežno 
iz Italije, jih ne morejo prehvaliti. Z vi
pavskimi vini pa se vinska karta hotela 
tu ne bo končala - v ponudbi bodo tudi 
druge slovenske in svetovne blagovne 
znamke.

V kratkem bodo dokončali tudi go
stinski vrt in začeli z investicijo v spro
stitveni tvelness center, ki bo ponudil 
finsko in turško savno ter hidromasažo, 
čaka pa jih še obnova pročelja.

Na odprtju so za zabavo skrbeli oper
ni pevec Zdravko Perger iz Lokavca ob 
instrumentalni podpori Tria Dubrovnik

"Bf^kogodbo v vrednosti 493.492,08 
^^EUR sta podpisala župan Ivan 
J. Princes in predsednik uprav
nega odbora Primorja Dušan Črnigoj. 
Investicijo delno financira Evropska 
unija iz evropskega sklada za regional

ni razvoj. V Hraščah bo kanalizacijskih 
vodov za dober kilometer, v Orehovica 
pa za približno poldrugi kilometer. Dela 
morajo končati v sedmih mesecih

rl,
foto ep

Igor Benko se
predstavi
Ajdovščina, 7. septembra - Na tiskovni konferenci se je s svojim pro
gramom predstavil kot županski kandidat še Igor Benko, občinski 
svetnik z liste Srce. Najprej se je volilkam in volilcem zahvalil za pod
poro, saj je moral za kandidaturo zbrati 177 podpisov.

ter plesna skupina Ajda Univerze za tre
tje življenjsko obdobje iz Ajdovščine. 
Dekleta in žene iz Ajde dokazujejo, da 
sta glasba in ples univerzalna jezika, da 
leta sploh niso pomembna, da gre za 
dojemanje na eni strani in sporočilnost 
na drugi, za energijo, ki jo glasba in ples 
izžarevata in ki se pretaka in preliva...

ep,
foto Tomaž Vidrih

Še en observatorij na Gori

Merili bodo magnetno polje
Sinji vrh, 3. septembra - Po observatoriju, ki ga je novogoriška univerza postavila na Otlici, bo Gora 
dobila še eno podobno zadevo - Laboratorij za geomagnetizem in aeronomijo, ki bo stal pri nekdanji 
Krapševi domačiji na Kovku.

Izpostavilo ga bo Visokošolsko sredi- 
■d^šče iz Sežane, v sklopu katere de- 
JL luje tudi laboratorij LGA. Njegovo 
poslanstvo je predvsem opazovanje in 
spremljanje sprememb v zemeljskem 
magnetnem polju in raziskovanje na po
dročju geomagnetizma in aeronomije.

Začetki opazovanja zemeljskega ma
gnetnega polja so povezani z orientacijo 
in navigacijo na morju. Čeprav je zemelj
sko magnetno polje za navigacijo še da
nes zelo pomembno, je sodobna znanost 
področje geomagnetizma razširila še na 
druga področja uporabe. Omeniti velja 
predvsem raziskave na področju geolo
gije in geofizike, raziskave vesolja in ae- 
ronopnije. Podatki o geomagnetnem po
lju so posebnega pomena za varnostne

sisteme in navigacijo v vojnem letalstvu 
in mornarici. Prav zaradi tega so bili za 
časa lugoslavije podatki meritev zaupne 
narave. Vsedržavni observatorij je tedaj 
deloval v Grocki pri Beogradu, po raz
padu skupne države pa je Slovenija osta
la brez geomagnetnega observatorija.

Zaradi lastnosti geomagnetnega polja 
se morajo rezultati meritev na posame
znem observatoriju primerjati z rezultati 
meritev bližnjih observatorijev. Tako je 
po celotni zemeljski obli danes razprše
nih približno 120 observatorijev,ki vsa
ko minuto pošiljajo digitalna poročila.

Da bi lahko observatoriji dolgoročno 
zagotavljali zanesljivepodatke o spre
membah v zemeljskem magnetnem po
lju, mora delovati v magnetno mirnih in

natančno nadzorovanih okoljih. Tipična 
lokacija postavitve observatorija je izo
lirana ruralna lokacija z večjim zavaro
vanim območjem, na katerem je možno 
nadzorovati motnje. Zato so se tudi od
ločili za Sinji vrh. »Primerno lokacijo 
smo iskali dalj časa, na koncu se.je iz
kazalo, da je Sinji vrh najbolj primeren. 
V kratkem nameravamo tam zgraditi 
tri podzemna merilna mesta, postavi
ti merilni steber, urediti dostopno pot, 
vzpostaviti telekomunikacijsko poveza
vo s Sežano ter s središčem za zajema
nje podatkov na Škotskem. Računam, 
da bo observatorij poskusno začel de
lovati še pred zimo,« je dejal direktor 
Visokošolskega središča Sežana Danijel 
- — rl

'•l ^Vodoma je dejal, da s kandidatu- 
I ro misli resno, zelo resno, in pri- 

W čakuje, da bo prišel v drugi krog. 
Pri svojem delu se bo zavzemal za pove
zovanje, saj je občinsko politično prizo
rišče precej razklano. Med konkretnimi 
točkami programa ima na prvem mestu 
gradnjo ajdovske šole, pri čemer mora 
občinska oblast bolj tesno sodelovati s 
stroko, kot pa se je to dogajalo v primeru 
gradnje Osnovne šole Šturje. Zavzemal 
se bo tudi za obnovitev in oživitev ajdo
vskega mestnega jedra, ki Ajdovščini in 
občini nasploh, ne more biti v ponos. S

svojimi poznanstvi bo skušal pridobiti 
rojake, ki so uspeli po svetu, da bodo 
vlagali tudi v ajdovsko občino. Veliko 
več moči bo usmeril tudi v razvoj turiz
ma, ki v ajdovski občini caplja za drugi- 
mi kraji. Zato bo urejal kolesarske potb 
v Palah pa nordijski center in adrenalin' 
ski park, saj tudi mladinski hotel bre^ 
dodatne ponudbe ne bo zadržal gosto"*' 
več časa v Ajdovščini.

Benko bo imel tri protikandidate, srH 
Zveza za Primorsko, kljub napovedim’ 
do 15. septembra ni vložila kandidatur^ 
za župana. ep

Božič.
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Boris Jež - kandidat za župana 
Občine Ajdovščina

Kaj je Tržnica okusov 
Vipavske doline?

poslenim in vrsti dobaviteljev.
Dnevno se mimo Ajdovščine (v 

obeh smereh) v povprečju pelje 1650 
tovornjakov, 5200 osebnih avtomo
bilov ter 50 avtobusov. Skoraj 12.000 
ljudi. Na leto 4.320.000, torej se po 
Vipavski dolini v letu dni prepelje za 
dve Sloveniji ljudi.

Koliko imamo mi od vsega tega 
prometa? Bolj malo, lahko pa bi imeli 
neprimerno več.

V bližini avtocestnega priključka 
je treba z državnimi in evropskimi 
sredstvi zgraditi velik promocijski 
center, pokrito tržnico s parkirišči. V 
'tovarni okusov', ki bi ji dali recimo 
ime Tržnica okusov Vipavske doline 
bi izgradili kamnito primorsko me
sto z značilnimi pročelji hiš, borjači, 
prtoni. V hišah bi prodajali izključ
no hrano in pijačo, pridelano oz. pre
delano v Vipavski dolini. Na vsakem 
koraku, v vsaki hiši bi prodajali našo 
lokalno kulinarično pristnost * (glej 
spisek obratovalnic). Na tržnici bi 
uprizarjali nič več in nič manj kot 
naše življenje ** (glej spisek doga
janja). Seveda bi bilo treba Tržnico 
okusov tudi primerno promovirati.

koraj ga ni med nami, ki se ne bi 
^^vsaj enkrat v življenju na poti v 
V^Maribor ali Celje ustavil na na 
Trojanah in se kajpak okrepčal ter si 
nakupil krofov za domov. Stalne vr
ste v pekarni, v trgovini, gostilni, na 
straniščih pričajo o tradiciji iz časov, 
To so se na vrhu klanca oddihali ko
nji. Vsako lahko ugotovi, da Trojane 
k danes 'nosijo', čeprav gre avtocesta 
ntitno. In prinaša zaslužek stotim za-

PROSTOR ZA OSMICARJE 
VINOTEKA (400 VRST VIN) 

RESTAVRACIJA - DOMAČA KUHINJA 
' 'TA, JOTA, KLOBASE, MINEŠTRE, 

DIVJAČINSKI GOLAŽ, VAMPI, 
:i, KRAČE, KROMPIR S SLANINO) 

•PAŠTIČERIJA - 100 VRST TESTENIN
• SAMOPOSTREŽNA TRGOVINA Z 

'•'SEMI DOMAČIMI ARTIKLI ( FRUCTAL,
Mlinotest, incom, rovtar, agroindj 

•MESNICA KLASIČNA
• MESNICA Z DROBNICO, DIVJAČINO
• RIBARNICA ( ŽIVE POSTRVI V BAZENU ) 
DNEVNA TRŽNICA SADJA
DNEVNA TRŽNICA ZELENJAVE 

!VNA TRŽNICA ROŽ 
IARNA

JARNA, MEDARNA 
'MLEČNA TRGOVINA - SIRI 

ENIRNICA
'NTANA - ODER ZA NASTOPE, 

TE
HRAM ( DRUŽABNI PROSTOR ZA 
TTVE OKUSOV VIPAVSKE DOLINE 

ZA NPR. 1 AVTOBUS LJUDI - TURISTIČNI 
fR0DUKT NPR 10,00 € NAREZEK, VINO, SIR, 
MtD, MINI DARILNI PAKET + BROŠURA O 

; 'TPAVSKI DOLINI)
• KAVA BAR, SLADOLEDNI VRT 
PANINOTEK A, PEKARNA

•SLAŠČIČARNA 
| 'KMEČKATRGOVINA

' "MENICA ZA SADJE, ZELENJAVO 
ŽIVALSKI VRT DOMAČIH ŽIVALI

---- ITER STROJNIH INSTALACIJ IN
'OSVETLJAVE
sanitarije (velike)
'INFORMACIJSKI CENTER 
•MULTIMEDIJSK1 KOTIČEK

_____|
• POZABLJENA ROKODELSTVA
- OGLARJENJE
- KUHANJE APNA
- ŽGANJE KUHA

• DELAVNICE
- OTROCI PEČEMO KRUH
- KATERI SIR JE PRAVI
- O VRTNINAH
. KULINARIČNA
- TEDEN BRESKEV (BOVLA)
- TEDEN ČEŠENJ
- MARTINOVANJE - KOSTANJ
- RIBIČ1JA 1. APRIL - VSESLOVENKO 
TEKMOVA NJE ZA POKAL NAJBOI.JŠEGA 
»LAŽNJIVCA«

- TEDEN PINELE, ZELENA
- TEDEN VRTNIC
- TEDEN DIVJAČINE
- TEDEN SIROV
- TEDEN ŠTRUKLJEV
- JOTARIADA
- KOLINE
- TEDEN PRŠUTA, PANCETE 
-TEDEN OLIVNEGA OLJA
- MEDENI TEDEN
- TEDEN KRUHA, OCVIRKOVCE
- TEDEN FIG
- TEDEN VLOŽENEGA SADJA
- TEDEN KUNCA S POLENTO
- FIGOVO KOFE - CIKORIJA 
-VRZOTE
- ŠABESA
- TEDEN MATERE VSEH KUHINJ - O 

ČEBULI
. ZABAVNA
- HARMON1KAŠI, TAMBURAŠI, PEVCI
- OCENJEVENJE VIN POD KRINKO
- FRAČARIADA
- IZBOR MISS IN MISTER FIGOVEGA LISTA

Postajališče, Tržnica okusov Vipavske 
doline bi zanimala avtobusne turiste 
Ljubljana - Gardaland, poslovneže na 
poti v Milano, goste mega ladij, ki po
leti odhajajo na dnevne izlete iz Kopra 
v Bovec, upokojence na izletu, navadne 
potnike ipd. Imeli bi kaj videti, saj ima
mo kaj pokazati. Imeli bi kaj okušati, saj 
imamo kaj ponuditi! In kar je bistveno 
- Tržnica okusov, kot promocijski cen
ter, bi postala odskočna deska ostalim 
turističnim destinacijam po dolini in na 
Gori. Video projekcije, plakati, letaki bi 
'slučajnim' obiskovalcem dopovedovale, 
naj zavijejo z avtoceste. In kar je še bolj 
bistveno - obstoječi predelovalni indu
striji (Fructal, Mlinotest, Agroind) bi 
tržnica dodala del identitete, ki lahko v 
globalizacijskih časih pomeni prednost, 
vsem nerazvitim potencialom občine, 
pa novo priložnost.

V svetu obstaja močna industrija spo
minkov, izdelkov umetne in domače 
obrti. Nenazadnje - v zgodbo lepo pade
jo dodatne nočitvene kapacitete (obnova 
starih hiš in vaških jeder), športne, kul
turne, družabne prireditve, obstoječe 
igralništvo in še kaj. Preprosto poveda
no - če bi ljudje vedeli, kje lahko dobro 
prodajo breskve, bi obnavljali sadovnja
ke, če bi vedeli, da bodo lahko prodali 
žganje, tropin ne bi metali stran. V žga
nje je treba dati še kakšno 'rožco', izbrati 
pravilno steklenico, etiketo, predvsem 
pa sodelovati v zgodbi Okusov Vipavke 
doline, ki je posameznik ne more raz
viti sam. Celotno zgodbo lahko razvije 
le skupina, skupnost, organizacija pro
izvajalcev ali konzorcij, koordinirana 
akcija, združena politika. Občina.

Kot kandidat za župana nimam nič 
proti univerzam, sodobni tehnologiji in 
kapitalskim vlaganjem. Nasprotno - je 
koristno in nujno. Ampak kot praktičen 
človek ne morem mimo vsega, kar že 
imamo, tu in zdaj, in ki ni izkoriščeno. 
Zato sem prepričan, da je Tržnica oku
sov Vipavske doline potreben projekt in 
uresničljiv še v tem mandatu. Ni čarob
na paličica za vse brezposelne v dolini, 
je pa vzvod za razmišljanje vsakemu, 
kaj lahko stori ob tistem, kar že ima. Je 
dobra zgodba. Spodbuja pozitivno sa
mopodobo in prepotrebno samozavest, 
pogum. Vse to potrebujemo v današnjih 
časih za preživetje. In za veselje ob tem.

Modri ljudje naredijo načrt v glavi in 
začnejo z majhnimi koraki, po fazah, 
vmes kaj popravijo, dodajo in nenehno 
gradijo in gradijo v pozitivni smeri.

Zato, kot pravim.
VABLJENI K PODVIGOM !

Utrinki volilne 
kampanje Borisa Ježa

Vipavska trgatev 12.septembra

Tabor stranke SLS v Pivki - 3.septembra.

Tiskovna konferenca stranke Nova Slovenija - 16.avgusta

Shod stranke SD v Opatjem selu - 28.avgusta.

VELRAD INŽENIRING doc
Lokavec 130 F, 5270 Ajdovščina
radovan.velikonja@velrad.si Gsm 051 683 103
'GRADBENIŠTVO, VSE VRSTE VISOKIH IN NIZKIH GRADENJ
'IZVAJANJE NADZORA
'STORITVE Z GRADBENO MEHANIZACIJO
'ODSTRANJEVANJE CEMENTNO AZBESTNIH OBLOG (salonit)

Tekmovanje koscev v Vipava - 12.septembra
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ZEMELJSKI PLIN - energija sedanjosti in
PRIHODNOSTI
Energija ima vse večjo vlogo pri zagotavljanju družbene blaginje in izboljšanju kakovosti našega življenja. Spodbuja se ozaveščanje 
ljudi o racionalni rabi energije in uporabi potrošnikom in naravi bolj prijaznih virov energije, med katere spada tudi zemeljski p|jn.

Po letu 1990 narašča v svetu najhitreje (ravno) poraba zemelj

skega plina. Slednji je postal zaradi svojih pozitivnih lastnosti zelo 

konkurenčna alternativa nafti in njenim derivatom ter obnovlji

vim virom energije na račun cenejše investicije v plinski ogreval

ni sistem. Tudi prihajajoča desetletja bodo nedvomno v zname

nju zemeljskega plina, na kar nakazujejo številne smeri razvoja. 

Zakonodaja že sedaj narekuje vse večje in strožje zahteve po va

rovanju okolja. Pričakovati je, da bodo v prihodnje zakonodajni 

predpisi še ostrejši in hkrati z njimi strožji nadzor nad njihovim 

spoštovanjem. K varovanju okolja pripomorejo tudi različne davč

ne olajšave, subvencije in ugodne oblike financiranja za potro

šnike, ki spodbujajo prenovo ogrevalnih sistemov in prehod na 

uporabo zemeljskega plina. Ker je zemeljski plin najčistejše fosilno 

gorivo, je že sedaj močno prisoten pri uporabi za ogrevanje, pripra

vo tople vode in kuhanje.

Zemeljski plin je v Sloveniji prisoten v več kot 60 občinah, med 

drugim tudi v Vipavi in Ajdovščini. Občina Ajdovščina je oskrbovana 

z zemeljskim plinom že od 1994 leta, leta 2000 pa se je pričela gra

dnja plinovoda v občini Vipava. Danes občini razpolagata z več kot 

23.000 m distribucijskega plinovodnega omrežja. Dobro razvejano 

plinovodno omrežje se nenehno širi in šteje danes že preko 700 m 

zgrajenih priključnih plinovodov, ki omogočajo dostop odjemalcev 

do plinovoda. Priključitev na omrežje pa je zelo preprosta in hitra. 

Vzroki za rast uporabnikov zemeljskega plina so nižje cene ener

genta v primerjavi z ekstra lahkim kurilnim oljem (ELKO), visoki iz

koristki plinskih ogrevalnih sistemov, nizke vrednosti emisij ter 

prihranek s'prostorom, saj je slednji nenehno dostopen preko pli

novoda in zato ne potrebujemo cisterne. Uporabniki zemeljske

ga plina so še posebej navdušeni nad enostavno in vsestransko

Število gospodinjskih in poslovnih 
uporabnikov zemeljskega plina v občini Vipava 

in Ajdovščina
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uporabo energenta ter nizkimi stroški vzdrževanja plinskega sis

tema (malo emisij), stroški nakupa energenta pa so enakomerno 

razporejeni skozi celo leto in se plačujejo mesečno po položnicah. 

Številna gospodinjstva in podjetja, ki se nahajajo na območju pli

novodnega omrežja, so kurilno olje že zamenjala z ekonomičnim 

zemeljskim plinom.

Zemeljski plin nudi potrošnikom večje udobje in zagotavlja kvali

tetnejši način bivanja. Priljubljen je pri vseh generacijah. Mlajšim 

generacijam omogoča/lajša hiter tempo življenja, od starejše ge

neracije pa ne zahteva dodatnega napora za ustrezno preskrbo v 

kurilni sezoni.

Zemeljski plin postaja torej uveljavljen trend med posameznimi 

energenti, saj omogoča večje udobje, je cenovno dostopen široke

mu krogu potrošnikov in prijaznejši do narave. Ob hitrem razvoju 

tehnologije pa je pričakovati, da se bo raznovrstnost njegove upo

rabe razširila še na druga področja.

Vaš ADRIAPLIN
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Strudl enajstič
Ajdovščina, septembra 2010 - Po lanskem jubilejnem festivalu gledališča, glasbe, filma in plesa se 
tokrat konec meseca septembra predstavlja že enajsta izdaja te zabavno umetniške kulturnice, ki se 
vedno znova izkaže s programom in obiskovalci od vsepovsod.

^■fačetek brezplačnega festivala s 
J tradicijo je tudi letos postavljen 
^L^na četrtek, 23. septembra, ko se 
že ob 17.00 v Lični hiši pričnejo foto
grafske delavnice, ob 19.00 se program 
Štrudlfesta nadaljuje s pouličnim gleda
liščem za vse željne pravega razvedrila, 
ob 20.00 pa v Dvorani prve slovenske 
vlade glavno noto prvemu dnevu pri
makne slovesna otvoritev festivala. 
Organizatorji jo tokrat spet pripravlja

jo drugačno, kot smo jo imeli možnost 
spoznati v minulih letih, saj so vsakič 
znova poskrbeli za iznajdljiv in mika

ven uvod. Sploh letos, ko bodo glavno 
temo imele lutke, saj ob letu Milana 
Klemenčiča - očetu lutkarstva, letošnjo 
štiridnevnico posvečajo prav njemu. Ob 
21.00 se na platnu dvorane dokumenta
rec o Klemenčiču tudi zavrti.

Slogan letošnjega Strudlfesta - 'Veliko 
v malem', sporoča, da se v majhnih 
svetovih skrivajo velike zgodbe, prave 
čarovnije in vragolije! Prav take vam 
Štrudlovci želijo pokloniti v letošnjem 
letu.

Program se nadaljuje v petek, ko že 
dopoldan v dvorani na otroke čaka lut
kovna predstava, popoldan - ob 16.00 pa 
gledališka delavnica za mlade od 13. leta 
dalje, ob 17.00 pa še tango ustvarjalnice. 
Ob 20.00 na Trg prve slovenske vlade 
povabi poulična predstava, uro kasneje 
pa se še ena predstava odvija na odru 
dvorane. Večer drugega dne Štrudla se 
s tem še ne zaključi; ob 22.00 bo namreč 
še glasbeni nastop vokalne skupine 
Rozalije. Vzporedno bo avla dvorane v 
ritmu tanga.

Sobota dopoldan je namenjena cir
kuškim delavnicam, ob 1Q.00 sledi 
predstava za otroke, ob 15.00 lutkovne

delavnice, ob 17.00 pa Klepet ob kavi 
v baru Stolp s posebnim gostom, ki na 
svet gleda z drugačnimi očmi.

V večer se program ob 19.00 prevesi s 
stand up komedijo s komikom Perico, 
v Lični hiši v tem času tudi otvoritev 
razstave ilustratorja in lutkarja Silvana 
Omerzuja. Ob 20.00 je na sporedu gle
dališka predstava, dan pa se zaokroži ob 
21.15 s komedijo 'Bejž zlodej, baba gre!'

Zaključni dan spet pripravi dopoldan
ske delavnice in otroško lutkovno pred
stavo, ob 17.00 pa predstava OŠ Danila 
Lokarja, ob 18.00 koncert skupine 
Selfmade, ob 19.00 poulično gledališče 
s Štefko in Poldko ob 20.00 pa zaklju
ček Štrudla s premierno predstavitvijo 
najnovejšega teksta domačinke Simone 
Semenič, nagrajene tekstopiske.

Več informacij tudi na www.strudl- 
fest.com.

Kot so zapisali organizatorji: »Pokazal 
bom velike vam junake; princese, prin
ce, razbojnike, ministre in kmetiče! Naj 
živi veliko v malem, gospoda slavna!«

P.K.

Utrinki Goč
Ajdovščina, 7. septembra - Na križnem hodniku Mercator centra v Ajdovščini so postavili na ogled raz
stavo fotografij, ki ji je Ivan Mohorčič posnel na Gočah.

turi označujejo za biser ruralne arhitek
ture, nudi fotografom čudovite motive. 
So tipična gručasta primorska vasica, ki 
je kljub prenovam hiš ohranila patino 
minulih stoletij. Poselitev okrog farne 
cerkve je bila na Gočah še bolj strnje
na kot drugod, menda zaradi tega, ker 
naj bi bili prebivalci v določenem krogu 
okoli cerkve nekdaj oproščeni služenja 
vojske. Ozke gase, kamnita stopnišča in 
ganki, portali borjačev in kleti so zna
čilnosti vasi in s tem tudi predmet za
nimanja Ivana Mohorčiča, ki je pokukal 
tudi v notranjost goških hramov, seveda 
poslikal tudi cerkev in vhod na poko
pališče ter dodal še nekaj panoramskih 
razglednic vasi.

Razstava bo na ogled do petka, 24. sep
tembra 2010.

lotografsko društvo Veno Pilon 
| Ajdovščina nadaljuje z razstavami 
svojih članov v blagovnici na Bisu.

Po Otonu Naglostu in Marjanu Cigoju 
se z 21 motivi Goč se javnosti predsta
vlja Ivan Mohorčič. Goče, ki jo v litera

Zadovoljstvo z razlogom. 
Toyota RAV/4. Edini original.
■5 edini. Prvi. Avtomobil okoli katerega je zrasla kategorija SDV. 
Dvoživka, j<i se znajde na vseh terenih. Navdušujoč in z vrhunsko 
tehnologijo. Preizkusite ga vloyotinih salonih!
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Nanos spet skupaj

Kolesarji in godci v 
Hrušici
Hrušica, 4. septembra - V gostišču Stara pošta so pripravili tradicio
nalno srečanje kolesarjev in harmonikašev, že deveto po vrsti.

^f^^ombinacija je sicer nekoliko ne- 
navadna, toda nastala je sponta- 

JLtabfio in se je obnesla, saj tako kole
sarji kot godci radi obiskujejo gostišče, 
ki se ponaša z dolgo tradicijo in lokacijo 
ob znamenitem obrambnem sistemu iz 
rimskih časov - Ad Pirum.

celo prijezdijo na konjskih hrbtih.
Na reviji harmonikašev pa je bilo vide

ti največ mladih obrazov, med njimi je 
bil tudi svetovni prvak Blaž Drofenik iz 
Plač. Večerje povezoval Roman Blaško s 
Predmeje. Končal se je z nastopom do
mačega narodnozabavnega ansambla

Kolesarji, ki so se na Hrušico med le- Nanos, ki je po nekaj letih spet zaigral
tom pripeljali najmanj dvajsetkrat, so skupaj, z novim članom na baritonu oz.
dobili priznanja, tisti bolj pogosti gosti bas kitari. Seveda je Nanos doživel val
Stare pošte pa so bili še dodatno nagra- > navdušenja, saj fantje niso pozabili igra-
jeni. Kar nekaj je takih, ki se na Hrušico ti in razgreti plesalci jih kar niso spustili
(iz različnih izhq^išč) podajo peš ali 'z odra'. ep

za uporam

š^šmžts š im š!mšit§ Mmlm«
- 6io[oš^e čistiCne naprave "'a _ rezeivoarji
ocC2 -1000 <PE (preBivafcev) -fiCtri za deževnico

C-sgkvajoči sesafni fžpmpfeti
- greznice (z6ira[ne,c[vo . * JM^vfpaCiščci
prekatne in tropreBgtne)m *• . oprema



A je trden kaj ta most? 
... kot kamen in kost.

^*genu slovenskega človeka je naj- 
lajf brž zapis: ko je narod ogrožen, 
% stopi skupaj! To tezo potrjujejo 

zgodovinski dogodki, ko so, ne gleda na 
politično drugačnost, ljudje nastopali 
enotno, korajžno in pogumno, tudi za 
ceno lastnih življenj.

Že kot otroka me je prevzela prilika iz 
svetega pisma, ko je oče skreganim sino
vom dal vsakemu svojo palico in zahte
val, da jo prelomijo. Brez težav so to sto
rili. Ko jim je dal snop palic in zahteval, 
da ga prelomijo, tega niso mogli storiti. 
Dal jim je preprost nasvet; če boste dr
žali skupaj, ste nepremagljivi.

Skupni nastop štirih strank (SDS, 
SD, NSI, SLS) na lokalnih volitvah v

občini Ajdovščina je seveda rojen iz 
drugačnih potreb. Predvsem iz skrbi 
za preluknjan čoln občinske politike in 
za ugled občine in posledično občanov 
občine Ajdovščina. Ugotovili smo, da 
s skupnimi močmi in s skupnim zna
njem lahko za skupnost napravimo več 
in bolje ter na drugačen način. Prijazen 
do občank in občanov, pregleden in po
šten do vseh. Brez izbrancev. Potreba 
po spremembi ni samo naša. Ima širšo 
podporo. Nekateri tega ne smejo javno 
objaviti, nekateri pač špekulirajo in ča
kajo na zmagovalce.

Stanje v občini, potrebe in vizija so 
nas združili; Program in zaveza, ki smo 
si jo dali, pa nas motivirajo do te mere, 
da smo v teh mesecih v ta projekt vložili 
ogromno časa; znanja in energije.

Namera o skupnem nastopu je že do
volj dolgo v javnosti, tako, da skeptike 
že skrbi, da koalicija sploh še drži. Brez 
skrbi, drži in funkcionira. Različni po
gledi na probleme in rešitve zahtevajo 
seveda včasih veliko časa za prepriče
vanje. Vendar debata prinese ogromno 
različnih rešitev in je skupna odločitev 
po navadi najboljša rešitev. Predvsem pa 
sodelovanje odpira pri vsakem posebej 
nova obzorja, nove, drugačne poglede in

bogati vsakega posebej.
Kdor koli mi zatrjuje, da se v družini 

nikoli ne skregajo, laže ali pa se sploh ne 
pogovarjajo. Vendar star pregovor pra
vi: Nikoli skregani spat.

Na največkrat postavljeno vprašanje 
»Zakaj v koalicijo tako različne stran
ke?« je odgovor že dan, zaradi potrebe 
in skupnih ciljev. Sami udeleženci smo 
si postavili nekatere omejitve in pravila. 
Prav je, da so javna:

Prostor našega delovanja je od 
Loga do Črnič, od Predmeje do Šmarij;

Ne vtikamo se v politiko na 
ravni države in jo na lokalnem nivoju ne 
obravnavamo:

Vsaka stranka po svoji moči 
išče rešitve za občinske projekte tudi na 
državni ravni.

Ko ljudje branijo svoj položaj in pri
vilegije, ne izbirajo načina niti sredstev. 
Nivo komunikacije, na katerega je s svo
jim prispevkom v 'njegovem' časopisu 
padel g. Poljšak, je tak znak. Na žalost 
mora podobne prijeme uporabljati tudi 
svetniški kolega g. Lemut. Škoda.

Politiko delajo ljudje, ne stranke, zato 
je prav, da jo delajo pošteni ljudje.

Na to stavim sam osebno in tudi stran
ka SDS.

Marijan Božič

Ujetniki nezazidanih stavbnih
zemljišč

•f" ..»rebivalstvo se množi, torej se tudi 
naselja večajo in širijo. Kako in 

JL kje, pa ima vselej s svojimi za
koni in predpisi na skrbi država. Zato 
je v svojih planih, pa tudi v širši javni 
razpravi ter sodelovanju s prebival
stvom predvidela področja za pozidavo. 
Do tukaj je bilo vse lepo in prav, če ne 
bi tem področjem spremenila naziv v 
'Nezazidana stavbna zemljišča'.

Šofer (brez avtomobila) lahko po
staneš, ko predložiš zdravniško dovo
ljenje, prvo pomoč, opravljen test te
orije ter prakse. Šele nato lahko voziš. 
Nezazidano stavbno zemljišče (brez 
stavbe) pa postane, ko pridobi vsa ustre
zna dovoljenja za ta namen. Šele nato 
lahko zidaš. V tem grmu namreč tičijo 
vsi zajci.

Tisti, ki smo lastniki takšnih zemljišč, 
smo začeli dobivati domov nerazumno 
zasoljene položnice. Z obdavčenjem je 
država menda hotela znižati (resnično) 
previsoke cene zemljišč, ter omogočiti 
zidavo. S čim bo pa znižala ceno zida
ve same, saj tisti, ki kupijo stanovanje, 
plačajo oboje? Seveda je možno status 
'nezazidanega stavbnega zemljišča' spre
meniti nazaj v kmetijskega, vendar ob

čina tega tudi noče, ker ji bo, ko bodo 
časi za zidavo ugodnejši, zopet primanj
kovalo 'nezazidanih stavbnih zemljišč', 
katerih ujetniki smo na nek način oboji. 
Le da to ujetost občani plačujemo s po
ložnicami. Takole slučajno in po ovin
kih sem izvedel, da se da izogniti plačilu 
tega oderuškega davka na tak način, da 
ponudiš občini v odkup zazidljivo par
celo po sprejemljivi ceni. Le - ta, kjer pač 
nima interesa za odkup, izda dokument, 
s katerim te potem davčna uprava odve
že plačila davka. Očitno se je država za
čela zavedati, daje s slabo dorečenim za
konom v tej zadevi povzročila precejšnje 
nepravilnosti in krivice. Spreminjanje 
zakonov je dolgotrajna procedura in 
zato se pač 'flika' na takšen način. Vse to 
človek lahko še nekako razume. Vendar!

Pravičnost in zakonitost v zaplete
nem življenju človeške družbe nista in 
ne moreta biti brat in sestra. Pravičnost 
za vse občane! Bi človek pričakoval od 
(svojega ljudstva) izvoljenega župana. 
Njegov volivec je bil morda tudi tisti 
preprosti kmet, ki si nikakor ne upa ne
koga prositi, da ga pelje do lekarne po 
nova očala. Zato tudi ne more razbrati 
(in ne razumeti) v lokalnem časopi
su, na od občine zakupljenih straneh, 
kakšna uradna zanj ugodna obvestila. 
Pravičnost za vse občane. Misliti na 
zadnjega kmeta v zadnji krajevni sku
pnosti, da mora krava iz štale, zato da 
se plača davek na 'nezazidana stavbna 
zemljišča'. Pravičen do vseh občanov bi 
naš župan bil, če bi jasno, na prvi stra
ni občinskega glasila napisal z debelimi 
črkami (da lahko vsakdo prebere), kako 
se izogniti davkom, ki so po sili razmer 
postali krivični do tistih, ki jih plačajo. 
Potem bi bil župan nekako 'naš'. Tako pa 
upam da čez kakšen mesec več ne bo.

OBČINA VIPAVA 
Glavni trg 15 
5271 Vipava

Občina Vipava objavlja

JAVNI RAZPIS ZA DODELITEV 
NEPROFITNIH STANOVANJ V NAJEM

Občina Vipava v svojem imenu in po pooblastilu Stanovanjskega sklada 
Republike Slovenije razpisuje 

oddajo desetih stanovanj v Vipavi v najem.
Besedilo celotnega razpisa in obrazec za prijavo na razpis sta na voljo na spletni 

strani Občine Vipava: www.vipava.si, interesentom pa na njihovo željo lahko na
vedeno pošljemo tudi po pošti ali prevzamejo na sedežu občine.

Vlogo s prilogami morajo prosilci oddati do 1. 10. 2010.
Vse dodatne informacije lahko dobite na sedežu Občine Vipava ali na 
tel. št. 05 364 3420 (kontaktna oseba: Helena Kobal).

Vipava, 17. 9. 2010
Župan

mag. Ivan Princes, dr. vet. med., L r. siSiSsia

Srečanje veteranov
FB^rednjieja, 11. septembra - V 
JJr okviru tradicionalnega- sre- 

■ Čanja veteranov Območnega 
združenja veteranov vojne za 
Slovenijo (OZVVS) Ajdovščina 
Vipava in Združenja Sever na Gori 
so na Vidmarjevi hiši v Tihi dolini 
na Predmeji najprej slovesno od
krili spominsko ploščo, saj so v njej 
slovenski policisti skrivali orožje v 
tistih viharnih časih slovenskega

osamosvajanja.
O pomenu takšnih dogajanj je govoril sedanji šef novogoriških policistov Alojzij 

Mohar. Zatem so se veterani osamosvojitvene vojne podali v šotor na Rupo, kjer 
jih je s svojim obiskom in nagovorom počastil tudi načelni Generalštaba Slovenske 
vojske generalmajor mag. Alojz Steiner. Srečanje veteranov je sovpadalo tudi z 20 
obletnico nastanka Manevrske strukture narodne zaščite (MSNZ), o čemer sta go
vorila Drago Vidrih in Alojz Steiner: »V obdobju MSNZ smo se, kot bi vojaki rekli 
prestrojili in pokazali, da vemo, kam sodimo in komu sm6 namenjeni... Predmeja 
Otlica, Kovk in drugi kraji Trnovskega gozda pa imajo še nekaj, kar je bil garant 
uspeha v aktivnostih MSNZ - ljudi z močno narodno zavestjo, ljudi, ki so neposre
dno občutili grozote prve in druge svetovne vojne, in ljudi, ki so ostali zavedni kljub 
raznarodovalnim pritiskom, je zaključil generalmajor mag. Steiner.

Zadovoljstvo z razlogom.
Toyota Auris. Prvi hibrid v razredu.
Prihodnost je tukaj. Pred vami je prvi model v svojem razredu, ki nudi 
doživetje popolnega hibrida s širokim izborom vrhunskih motorjev.
Preizkusite ga v Toyotinih salonih.

v torek 5. oktobra ob 20.00
v Dvorani prve slovenske vlade Ajdovščina

edini koncert skupin v Sloveniji na njihovi evropski turneji



Vroče gostovanje v Beogradu
Slovenska nogometna reprezentanca se je po domačem neuspehu proti Severnim Ircem podala na 
vroče gostovanje v Beograd. Še en poraz bi lahko že v štartu kvalifikacij za Euro 2012 zmanjšal možnosti 
za uvrstitev na prvenstvo, če ne celo za dodatne kvalifikacije, za katere je Slovenija pravi specialist.

rbija je verjetno poleg Italije glavni 
^^kandidat za napredovanje, ven- 
V^datr verjamem, da se Kekova četa 
ne bo tako zlahka predala. Čaka nas še 
eno zahtevno gostovanje pri naših za
hodnih sosedih, od koder bo potrebno 
Prinesti vsaj remi in tako neposrednim 
kkmecen speljati nekaj dragocenih 
točk. Če nam je to uspelo na peklenski 
Mikani, potem tudi drugod ne bi 
^hmeti prevelikih težav.
Srbi so tekmi s Slovenijo pripisali naj

višjo varnostno stopnjo. To je bilo čutiti 
na vsakem koraku. Takoj po registraciji 
v hotelu v centru Beograda so se poja
vili varnostniki in tudi policijski par 
pred vhodom je naznanjal, da so v tem 
hotelu slovenski navijači. Skupina navi
jačev iz Ljubljane je bila deležna policij
skega spremstva že ob vstopu v državo. 
Pravega izrednega stanja pa smo bili 
deležni na stadionu. V ograjenem do
stopu do posebnega vhoda so nam druž
bo delali do zob oboroženi pripadniki

specialnih enot. Slovenskim navijačem 
namenjen del tribune je bil sicer zava
rovan, kar pa ni ustavilo vročekrvnih 
srbskih navijačev, ki so z ograd potrgali 
slovenske zastave in ostale transparente. 
Nekaj jih je končalo v ognjenih zubljih. 
Po končani tekmi je bil protokol podo
ben, s to razliko, da so nas na stadionu 
zadrževali še debelo uro in nam tako 
domnevno zagotovili maksimalno var
nost.

Po pogovoru s policistom je bilo jasno,

da so se slovenskih navijačev izredno 
bali. Zaradi slabih izkušenj s hrvaški
mi navijači, so isto pričakovali tudi 
od Slovencev. Pa smo bili prav vzorni. 
Nismo izžvižgali nasprotnikove himne, 
nismo skandirali proti nasprotnikom in 
nismo reagirali na provokacije. Tudi v 
mestu in po lokalih ni bilo nobenih iz
gredov, čeprav smo bili pogosto deležni 
žvižgov in vedno sočnih balkanskih kle
tvic. Da smo dostojno zastopali sloven
ske barve, so potrdili tudi srbski mediji 
in praviloma celo obsodili nestrpnost in 
izgrede domačih navijačev.

Po grobi oceni si je tekmo na sloviti 
Marakani v živo ogledalo okrog 5000 
slovenski navijačev. Sicer stadion še 
zdaleč ni bil poln. Neuspeh domače 
reprezentance na zadnjem svetovnem 
prvenstvu je močno prizadel navijače, 
ki so čas raje namenjali gledanju ostale 
zelo pestre športne ponudbe (Djokovič 
na USA Open, veterpolisti na EP v 
Zagrebu, košarkarji na SP v Turčiji). 
Mediji so ob slabi predprodaji vstopnic 
celo zagnali vik in krik, naj Beograjčani 
ne dopustijo, da bo na tribunah več 
Slovencev kot Srbov.

Marakana naj bi pred prenovo, ki jo 
je zaradi varnostnih razlogov naročila 
evropska nogometna zveza, dosegala 
neverjetno kapaciteto 110.000 gledalcev. 
Neuradni rekord je bil zabeležen leta '75, 
ko je gostoval madžarski Ferencvaroš. 
Takrat so prodali 96.070 vstopnic, ven
dar so na tekmo spuščali tudi gledalce 
brez vstopnic, kar naj bi napolnilo sta
dion do skrajnosti. Podatki niso eno
tni, tako danes Marakana sprejme med 
50.000 in 55.000 gledalcev. Uradno se 
sicer stadion imenuje po nogometnem 
klubu Crvena zvezda, ki na njem igra 
svoje tekme. Uzdevek Marakana je dobil 
po svojem brazilskem vzorniku Estadio 
do Maracana, ki so ga v Riu odprli leta 
'50, ko je tam gostovalo svetovno no
gometno prvenstvo. Finale si je takrat

ogledalo kar 199.854 gledalcev. Tudi 
pravo Maracano so med tem prenovili, 
zadnje dopolnitve pa bo doživela do leta 
2014, ko bo ponovno gostila najboljše 
nogometaše sveta. Na sodobnem stadi
onu bo prostora 'le' za 90.000 navijačev. 
Upamo, da bomo ponovno med njimi 
tudi Slovenci.

Sicer pa je Beograd živahno mesto, kar 
bi za 2 milijona prebivalcev tudi priča
kovali. Literatura ga redko navaja kot 
lepega, kar v praksi tudi drži. Stavbe so 
umazano sive in povečini neobnovljene. 
Tudi hotelske kapacitete nakazujejo bal
kanski pristop, kar pa ne velja za bare, 
ki so povečini trendovsko urejeni in 
vsi povrsti ponujajo brezplačni dostop 
do interneta. Delno kaotični promet 
s tramvaji dopolnjuje še pomankanje 
parkirnih mest, kar otežkoča gibanje po 
mestu z lastnim prevoznim sredstvom. 
Beograd je za srbski standard zelo drago 
mesto, saj cene dosegajo tiste v centru 
Ljubljane. Za pivo boste odšteli od ene
ga pa vse do treh evrov. Bolj veseli bodo 
kadilci, saj se v lokalih še vedno kadi pa 
tudi cene tobaka so neprimerljivo nižje 
od evropskega povprečja. Če se boste 
v nekdanjo skupno prestolnico podali 
v lastni režiji, vaš čaka 600 kilometrov 
vožnje po avtocesti, ki se popolnoma iz
prazni kmalu zatem, ko obidete hrvaško 
glavno mesto in se ponovno zgosti šele 
pri Šidu.

Martin Pelicon
*

zbadki
Pločnik po ajdovsko ali nevednost
ne opravičuje
/zadnji številki časopisa Latnik je bila v rubriki Zbadki pod naslovom Pločnik po ajdovsko objavljena 
biografija privatne lastnine. «

^fotografija ni avtorizirana, vendar 
H so me očividci (sosedje) seznani- 
4 li, da je njen avtor g. Edo Pelicon. 
Gospod Edo Pelicon seveda ni imel 
dovoljenja za fotografiranje in objavo 
'otografije privatne lastnine tj. gredice 
: sivko in žajbljem, kamnitim zidom, 
Vraščenim z divjo trto, in prometnim 
'nakom STOP, ki je na gredico posta

vljen z našim soglasjem. Za objavo je 
odgovorno uredništvo časopisa Latnik. 
Upam, da se zavedate, da gre za nedo
voljeno, neresnično in žaljivo objavo, 
s katero ste kršili novinarsko etiko 
ter prizadeli tiste, ki gredico urejamo. 
Pričakujem, da boste v naslednji številki 
časopisa Latnik na vidnem mestu obja
vili avtorizirano opravičilo z obrazloži

tvijo. Če opravičila ne bo, bomo zadevo 
predali odvetniku.

V prihodnje vam želim več profesio
nalnega dela in vam priporočam, da se 
osredotočite na lepe stvari, namesto, da 
iščete zbadke’.

Cvetka Bačar Bole, mag. farm., specialistka 
klinične farmacije

Obrazložitev uredništva Latnika
/aše pisanje, spoštovana Cvetka Bačar Bole, mag. farm., kljub grožnjam prav v ničemer ne spremeni 
bjstva, da se fotografirani pločnik konča v sivki, privatna lastnina gor ali dol.

le vam ne zdi to skrajno nenava- 
sdna rešitev? Zamislite si invalida 
*na vozičku, ki se nenadoma znaj

de pred gredico in ne more ne naprej, 
ne levo, ne desno (prilagam 'neresnič
no' fotografijo)? In to v kraju, ki se kiti

z naslovom 'Ajdovščina, mesto po meri 
invalidov'! Kaj pa varnost otrok na poti 
v šolo ali k verouku, ko morajo sestopi
ti na cestišče? In samo v tem je namen 
članka, zato je tudi naslovljen s 'Pločnik 
po ajdovsko' in ne 'Pločnik po žgavčevo, 
bačarjevo ali boletovo'.

Pa še to: Po vašem mnenju, cenjena 
specialistka klinične farmacije, bi mo
ral za objavo panoramske fotografije 
Ajdovščine dobiti soglasje vseh lastni
kov stavb v mestu?

In 'zbadkov' nam ni treba posebej iska
ti, ponujajo se sami ali pa nanje opozo
rijo kar bralci.

Edvard Pelicon, univ. dipl. nov., odgovorni 
urednik Latnika

lesnina
S e n za ci onalno:

Preden se odločite za nakup 
pohištva, preverite cene v 
Novi Gorici, Rožni Dolini in 

Kromberku, saj vam 
le Lesnina garantira resnično

NAJNIŽJE CENE.
Če boste v 10 dneh od 
dneva nakupa našli v 

drugi konkurenčni 
pohištveni trgovini enak 

izdelek po nižji ceni, 
vam bomo tako ceno 
SKUPAJ Z DODATNIM 

5% POPUSTOM 
ponudili tudi mi!*

Po pohištvo v Lesnino!
Velja za vsa naročila pohištva renomiranih

slovenskih proizvajalcev: ^
Alples, Svea, Gorenje, Emok, Doma-Ko, J

Ekotrade, lles, Milax, Brest, Murales, Garant, |
Tom, Meblo Jogi, Novoles, Paron ... |
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Ajdovec prvi mož za participacijo mladih v Sloveniji

Pogovor z novim podpredsednikom MSS za participacijo.
Tadejem Beočaninom
I ii ihiiana ta ^ntPmber 2010 -Tadej Beočanin, bralcem Latnika verjetno poznan kot aktivist Mladinskega sveta Ajdovščina, je bil na seji Zbora Mladinskega sveta Slovenije 
(MSS) izvoljen zapodpredsednika MSS za participacijo. Poleg te pomembne funkcije jih opravlja še vrsto, od zakladnika Zveze tabornikov Slovenije, elana Sveta Vlade RS za 
mladino do glavnega tajnika Mladinskega sveta Ajdovščina in še bi se našle.

Tadej, kaj sploh je Mladinski svet 
Slovenije?

Mladinski svet Slovenije je krovno 
združenje mladinskih organizacij, 'ki 
delujejo na nacionalnem nivoju. Pod 
svojftn okriljem združuje organizacije 
z različnimi interesnimi, nazorskimi 
ali političnimi usmeritvami, med kate
rimi najdemo tako velike članske mla
dinske organizacije, kot je na primer 
Zveza tabornikov Slovenije, ki me je 
tudi predlagala za to funkcijo, kot tudi 
podmladke vseh političnih strank. MSS 
je sogovornik Vladi in ministrstvom pri 
pripravi ukrepov za mlade - s svojimi 
aktivnostmi zagotavlja glas mladih v 
odločanju o zadevah za mlade. Na na
cionalnem nivoju torej opravlja sorodno 
nalogo, kot jo opravlja naš Mladinski 
svet Ajdovščina v občini.

To ni tvoj prvi mandat na čelu te naj
večje mladinske organizacije. Zakaj si

se odločil za ponovno kandidaturo?
Drži, leta 2009 sem bil izvoljen za pod

predsednika MSS za razvoj mladinskih 
politik. V okviru te vloge sem si posebej 
prizadeval za uveljavitev t.i. horizontal
nih mladinskih politik na agendi poli
tičnih odločevalcev. Te horizontalne 
politike vključujejo ukrepe za mlade, 
od zaposlovanja in izobraževanja pa 
do reševanja stanovanjskega problema 
mladih. V letu in pol smo uspeli zagoto
viti programske dokumente MSS, ki po
dajajo različne možne ukrepe za oblasti 
za izboljšanje položaja mladih oziroma 
hitrejšega doseganja avtonomije.

Za ponovno kandidaturo sem se odlo
čil iz več razlogov, temeljni pa je zagoto
vo ta, da delo še ni zaključeno. Izzivov, 
kako predlagane ukrepe udejanjiti v 
praksi ne bo zmanjkalo.

Pa vendar si sedaj kandidiral na dru
go funkcijo?

Funkcija podpredsednika MSS za ra
zvoj mladinskih politik, ki sem jo opra
vljal v prejšnjem mandatu, ne obstaja 
več. To pa zato, ker se je obseg dela v 
polju mladinskih politik tako povečal, 
da ni več možno, da bi ga opravljal en 
človek. Mojo funkcijo smo 'razbili' na 
tri, tako da imamo danes tri podpred
sednike, ki se ukvarjajo z vsebino mla
dinskih politik. Kot podpredsednik za 
participacijo predstavljam neko stično 
točko vseh vsebinskih podpredsedni
kov in še naprej vodim Komisijo MSS 
za mladinske politike, ki razvija ukrepe, 
pri čemer je moja glavna naloga sodelo
vanje z odločevalci v različnih postop
kih in zagotavljanje soudeležbe mladih 
pri odločanju.

Kako je sicer s soodločanjem mladih 
pri zadevah, ki se jih tičejo?

V Sloveniji je še veliko zadev o mladih 
brez mladih. Pa tudi če bi bila taka zade
va samo ena, je to še vedno ena preveč. 
Participacija mladih v političnih proce
sih o temah, ki se jih tičejo, je ključna za 
uspešno implementacijo teh politik.

Kaj pa pri nas, na lokalni ravni?
Za Ajdovščino lahko rečem, da je ena 

uspešnejših slovenskih občin kar se tega 
segmenta tiče in se marsikje prikazuje 
kot primer dobre prakse sodelovanja 
mladih in Občine. Sicer tega sodelova
nja nimamo formaliziranega v smislu 
komisije ali odbora za mladino, ima
mo pa v mnogem najuspešnejši lokalni 
mladinski svet, ki udeležbo mladih pri 
odločitvah uspešno zagotavlja. Bralcem 
je zagotovo poznan primer izgradnje 
Mladinskega centra in hotela, mladin
skim društvom pa sooblikovanje pra
vilnika o sofinanciranju programov za 
otroke in mladino, ki predstavljata za
dnja dva primera konkretnega sodelo

Festival Hiše mladih 2010
Ajdovščina, 3. in 4. septembra - Kot je že tradicionalno, je tudi letos potekal Festival Hiše mladih.

janje se je počasi prevesilo v popoldan
sko. Briškuljada je nekaj mladim pope
strila popoldan, zmagovalni par pa je s 
seboj odnesel še kraški pršut.

Petkov in sobotni večer pa so popestri
le glasbene skupine, ki domujejo v Hiši 
mladih. V glasbenih zvokih je uživalo 
ter se družilo še pozno v večer veliko 
mladih. Vsi pa smo bili enakih misli, saj 
si vsi želimo, da bi Festival Hiše mladih 
potekal vsako leto ter ostal kot tradicija 
mladih v ajdovski občini.

Matevž Črnilogar

^j^estival združuje društva, ki do- 
■^[mujejo v tej hiši, ter mlade iz 
JL Ajdovščine in okolice. Letos, je 
šam festival doživel manjšo spremem
bo. Potekal je prvi vikend v septembru, 
za razliko od drugih let, ko je s svojim 
dogajanjem končal poletne aktivnosti 
mladih v zadnjem vikendu v avgustu.

Času primerno je tudi bilo dogajanje, 
saj so se v petek dopoldne festivala ude
ležile obe mestni osnovni šoli ter srednja 
šola. Društva so za njih pripravila vrsto 
delavnic, kjer so otroci lahko likovno ali 
glasbeno ustvarjali, uživali v znanstve
nih poskusih, se igrali razne taborniške, 
skavtske in družabne igrice ter tako 
spoznali ajdovska mladinska društva in 
njihovo delovanje. Dopoldansko doga-

vanja s produktom v dobro mladih.
Mladinski svet Ajdovščina pa ni akti

ven samo na lokalni ravni, drži?
Res je. MSA vodi in koordinira naci

onalni projekt Mladi odpiramo pro
stor, katerega namen je vzpostavljanje 
in razvoj lokalnih mladinskih politik v 
vseh slovenskih občinah. Pri tem nam 
pomagajo različni regijski partnerji, ki 
skupaj tvorijo uspešno mrežo za imple
mentacijo ukrepov za mlade v lokalnih

skupnostih.
Si v MSA še aktiven?
Ko mi je potekla funkcija predsedni

ka Mladinskega sveta Ajdovščina sem 
se odločil, da te organizacije še ne bom 
zapustil. Danes kot njegov glavni tajnik 
skrbim za zagotavljanje kontinuite
te delovanja in pomagam mlajšim pri 
opravljanju njihove funkcije, konkretno 
pa sodelujem prav v projektih za zago
tavljanje participacije mladih in prej 
omenjenem projektu Mladi odpiramo 
prostor.

Izhodišče za vsa ta mesta pa so bili 
prav ajdovski taborniki, kajne?

Res je, tabornik sem že 20 let in upam- 
da bom imel čas, da v taborniških vrstah 
ostanem še vsaj nadaljnjih 20. V drugerb 
razredu sem se vpisal h tabornikom- 
kjer sem ostal prav zaradi bistva tabor 
niške organizacije - prijetne metod'? 
dela, kot so življenje v naravi s taborjenji 
in drugimi aktivnostmi, so botroval* 
temu, da sem v rodu kot srednješole* 
prevzemal tudi odgovornosti: nekaj čas*1 
sem bil vodnik, pomočnik načelnika ih 
načelnik, kar mi je dalo zadostna znanji 
in odgovornost, da sem se aktivno začel 
vključevati tudi v družbeno sfero v obči' 
ni in pozneje v državi.

Ta tvoja družbena odgovornost j« 
verjetno tudi vzrok kandidaturi ni* 
letošnjih lokalnih volitvah v občinsk* 
svet?

Zagotovo je temu tako, ni pa edina- 
Verjamem namreč, da lahko s svojim' 
izkušnjami in zagonom veliko prispe' 
vam k razvoju občine. Tako sem se ni* 
pobudo ajdovskih Socialnih demokra' 
tov odločil za kandidaturo na letošnjih 
lokalnih volitvah v občinski svet, kjef 
bom v primeru izvolitve svojo energi' 
jo usmerjal predvsem k trem zadevarrb 
mladim in odpravi njihovih težav, pe
stremu družbenemu dogajanju in ukre' 
pom za povečevanje javnega zdravja V 
občini. Verjamem, da lahko za nujne’ 
spremembe združena koalicija štirvV* 
strank z skupnim županskim kandida' 
tom Borisom Ježem na volitvah dosež* 
preobrat in nastopi štiriletni mandat ^ 
dobro občank in občanov. Odgovorno*1 
smo pripravljeni prevzeti in upam, da s** 
nam bralci to odgovornost pripravljen* 
zaupati.

Matevž Črnilog?*

Goriška cesta 19, 5271 VIPAVA

Tel.: 05/3687 360 
Faks: 05/3687 361

www.bandelli.si
info@bandelli.si

Fasadna opeka peskana

Fasadni umetni kamen

ZUNANJA UREDITEV, OBLOGE, TLAKI in FASADE
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SOLARIJ
SAMOPOSTREŽNI SOLARIJ 

ENOSTAVNO. HITRO. KVALITETNO.
VELS d.o.o., Studio F, Lipica 5, Sežana, www.studiof.si

MESNICA
FAMA
Marko Mikuž s.p.

'■̂

TEL.: 
368 52 10

URNIK: 
PONEDELJEK 

od 7.00 de 12.00 
TOREK-SOBOTA 

od 7.00 de 19.00 
NEDELJA od 7.00 do 12.00

frizerstvo
'-anla

Janja BENČINA s.p.

Goriška cesta 13 
Farna center Vipava
05 36 65 171 
030 693 389

torek, sreda 
četrtek, petek 

sobota 
ponedeljek

09.00- 17.00
10.00- 18.00 
08.00- 14.00 
zaprto

* Mercator
agrooprema

Goriška cesta 13, Vipava tel.: 05 36 44 868

KLETARSKE ČRPALKE, ElLTRT » i| o ji , :
ŠKARJE, KADI, ZABOJI ........ J
MULCERJI BERTI .
VRTAVKASTA BRAN'A'2500'lčpl f

Ikosilnice BCS • ' . ' - la
-TRAKTORJI CARRARO ' ■ m M V *
- SEMENSKA ŽITA t

GOZDARSKA OPREMA: y fffi
- CEPILNIKI DRV G 22T V L«
.Vmi OOZDARSK, TAJFUN

MOŽNOST PLAČILA Z MERCATOR PIKA KARTICO 
TUDI NA 24 OBROKOV BREZ OBRESTI



Sedmo srečanje Valičevih 
'žlahtnikov'
Prvo soboto v septembru, že sedmič doslej, smo se zbrali člani rodbine Valič (Zmandrcna veja) iz Skrilj.

Krvodajalska akcija
30. septembra ter 1. in 4. oktobra 2010 bo med 7. in 13. uro v dija
škem domu v Ajdovščini potekala terenska krvodajalska akcija.

bmočno združenje Rdečega kri
ža Ajdovščina vas vabi, da ste 
solidarni z bolniki in se akcije 

udeležite. V Sloveniji namreč vsakih pet

minut nekdo nujno potrebuje kri, da bi 
lahko ozdravel ali celo preživel.

Darovalec je lahko vsak, ki je dobre
ga zdravja, star od 18 do 65 let in tehta 
več kot 50 kilogramov. Ženske lahko kri 
darujete vsake štiri mesece, moški pa 
vsake tri.

V primeru, da se boste odločili sode
lovati in pomagati, vas prosimo, da na 
krvodajalsko akcijo ne prihajate tešči 
Pred odvzemom pojejte lahek nemasten 
obrok. Po njem vam bomo postregli s 
prigrizkom. S seboj, prosimo, prinesite 
osebni dokument.

V imenu bolnic in bolnikov se vam za 
vašo odločitev iskreno zahvaljujemo

Irena Žgavc, sekretarka

;'L.j ■ 't ^p^uj^ippv
ii-C'!: -•

otomci Jacobusa, rojenega 1709 
leta, in Marianne, se srečujemo 
že od leta 1994, ko smo začeli 

izdelovati tudi rodbinsko drevo. Veliko 
dela in angažiranja je bilo vloženega v 
iskanje podatkov, kjer sta se v začetku 
trudila Ana (por. Bizjak) in že pokojni 
Andrej Valič. Vsa nadaljnja dopolnjeva
nja podatkov pa so prevzeli mladi s po
močjo udeležencev srečanja.

Letošnje srečanje je bilo številčno naj
bolj uspešno, saj se nas je zbralo 167. 
Udeležili so se ga tudi člani rodbine iz 
Srbije in Nizozemske. Najstarejši je bil

Po Dolu gor in dol

Aleksander Valič, igralec, ki je prazno
val v letošnjem letu 91 let, najmlajši pa je 
bil star tri mesece. Vsakega srečanja se 
udeleži še kdo, ki pri prejšnjem ni bil in 
za katerega, v številčnem sorodstvu, or
ganizatorji ne vedo. Veseli bodo vsake
ga, ki se jim bo pridružil pri naslednjem 
srečanju na posestvu strica Toneta v 
Skriljah.

Pripravljalni odbor, ki ga je vodila 
Andreja Vister, je srečanje organiziral 
zelo uspešno. Poskrbljeno je bilo za do
bro hrano (kuhal je naš Darjo) in seve
da dobro kapljico. Animacije za otroke.

medgenarcijska tekmovanja v športu, 
tombola, srečelov in karaoke, so se od
vijale še dolgo v noč. Vodili so jih mladi 
in to tako lepo, da nam še dolgo ne bo 
žal, da smo bili na 

srečanju.
Želja, da bi srečanje podaljšali na dva 

dni, niti ni tako slaba ideja, saj imamo 
v svojih vrstah veliko število mladih, 
uspešnih in zagnanih organizatorjev.

Nasmejani obrazi in prisrčen pozdrav 
'nasvidenje v prihodnjem letu' so tudi 
zahvala za vse.

Boža Volk, foto Damjan Vidic

Za redno vadbo otrok 
in odraslih
Športno društvo Rekreativček se je tudi v sezoni 2010/2011 odloči
lo, da bo tako otrokom kot tudi odraslim v Ajdovščini in njeni oko
lici ponudilo celoletno športno vadbo z namenom, da bi zadovoljili 
naravno potrebo po gibanju ter načrtno in organizirano vplivali na 
posameznikov motorični in duševni razvoj.

Pohod mimo jam in brezen na 
Gori
Predmeja, 12. septembra - Planinska sekcija Društva Gora je organizirala že 4. pohod Po Dolu gor in dol. 
Da bi bili pohodi čim bolj raznoliki in za stalne udeležence potem tudi zanimivi, se vsako leto odločijo 
za drugačno temo in s tem traso. Potem ko so lani iskali 'kapljice', tiste redke vodne izvire na Gori, so 
se letos odločili za obisk jam in brezen, ki jih za razliko od tekočih voda ne manjka, vendar je vsako po 
svoje zanimivo.
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šotoru društva Gora na Rupi 
v Tihi dolini se je nedeljske
ga jutra zbralo 85 pohodnikov 

od vsepovsod, od Novega mesta in 
Ljubljane, s Krasa in Goriškega ter seve
da Ajdovščine. Domačinovje bilo tokrat 
manj, zaradi pogreba tragično umrlega 
mladeniča Gregorja Vidmarja, ki je celo 
Goro zavil v črno. »V danih razmerah 
sem s pohodom zadovoljen, nekateri

napovedani dogodki so zaradi tragedije 
odpadli, kar so pohodniki z razumeva
njem sprejeli in bili tudi s tem zelo zado
voljni,« je za Latnik povedal predsednik 
planinske sekcije Društva Gora Dušan 
Brus.

Že po dobrem kilometru hoje so po
hodniki prišli do Medvedje jame, v 
katerem so ajdovski jamarji pred leti 
odkrili rogovje jelena, menda iz ledene

dobe. Sicer pa je o vsaki jami ali bre
znu zbranim podrobneje pripovedoval 
Božo Remškar, predsednik jamarskega 
društva Danilo Remškar iz Ajdovščine. 
Ob poti, ki vodi pod Kozjo steno, so si 
udeleženci ogledali še jamo in ledenico, 
nato pa zagrizli v lovsko stezo, ki jih je 
pripeljala do Belih sten in treh brezen, ki

so jih jamarji poimenovali z Bela Griža 
1, 2 in 3. Mimo Žanove Štirne so se nato 
povzpeli na vrh Sorteža, najvišje ležeče 
točke pohoda, od koder se ob ugodnem 
vremenu odpira lep razgled daleč nao
koli. Kljub sončnemu vremenu pa tokrat 
razgled, zaradi mrča, ni bil prav izrazit.

Po kratkem počitku je sledil spust do 
Zalazarce, kjer tudi leži zanimivo bre
zno, več časa pa so si vzeli še za ogled 
Ledenice na Dolu. Pohod so sklenili v 
Tihi Dolini, kjer jih je čakal zaslužen to
pel obrok hrane in pijače.

rl

trokom bomo letošnjo sezono 
omogočili vključitev v programa 
šole plavanja in športne abecede, 

za odrasle pa smo pripravili vadbo 16 - 
urnega rekreativnega plavanja in HI 
-LO aerobike.

Vsi programi plavanja za otroke in 
odrasle se izvajajo v notranjem bazenu 
ŠC Police. Plavanje za predšolske otroke 
(4 - 5 let) bo potekalo dvakrat tedensko, 
vadba za šoloobvezne otroke (6 - 12 let) 
pa trikrat tedensko. Dvakrat tedensko 
bo v bazenu potekala tudi vadba rekre
ativnega plavanja za odrasle.

Program športne abecede se bo za 
najmlajše izvajalo na osnovnih šolah 
Skrilje,. Vrtovin in Črni Vrh. Sam pro
gram je namenjen osnovnošolcem med 
6. in 8. letom starosti. Spoznavali bodo 
različne športne zvrsti, pravila in zna

čilnosti športnih iger ter se v skupini vr
stnikov zabavali z našimi vaditelji.

Za odrasle, ki pa jim sama vadba v vodi 
ne ustreza, smo pripravili program HI 
- LO aerobike, ki ga bodo naše vadite^ 
Ijice aerobike izvajale v večnamenskem 
prostoru na SŠ Veno Pilon Ajdovščina, 
v prostoru gasilskega doma Šmarje ter V 
dvoranah na OŠ Dobravlje in OŠ Otlica-

Naš osnovni cilj pri vadbah je razvoj 
in vzdrževanje fizioloških in motorič
nih sposobnosti ter zviševanje imunske 
odpornosti vsakega posameznika. Kef 
pa so same vadbe namenjene tudi dru
ženju, zabavi in sprostitvi, lahko z njimi 
zadovoljimo tudi naše psihične in sockr 
loške potrebe.

Več lahko najdete na spletni strani
http://rekreativcek.gmajna.eu.
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O mladi-)
dopolnilno zdravstveno 
zavarovanje

Dopolnilno 
je zakon.

/J najnižja
i PREMIJA
\ dopolnilnega 
\ zdravstvenega 

zavarovanja

S JJ ^
Zdravja ne prepuščaj naključju - skleni 
paket Vzajemna Mladi. Se splača!

Če skleneš paket Vzajemna Mladi, prejmeš:

• dopolnilno zdravstveno zavarovanje Vzajemna 
Zdravje,

• darilni bon za 4 mesečne premije ob sklenitvi 
zdravstvenega zavarovanja Vzajemna Tujina 
MU LUTKI P,

• torbico Vzajemna in
• ugodnosti za zavarovance Vzajemne.

Vzajemna Mladi lahko skleneš do 31. 12. 2010. Več o darilih in 
svanju v vseh poslovalmcah Vzajemne, na wwW.vzajemna si ali 
lačni telefonski številki 080 20 60. 1 a na * •

Paket 
zavarot 
brezplačni telefor

m Vzajemna
Jaz zate, ti zame. 

www.vzajemna.si (((• oso 2060T

PE NOVA GORICA
Cankarjeva ulica 12 
tel.: 05/338 31 00

► Ajdovščina,
Goriška c. 23/b, 05/ 364 38 60

• Tolmin,

Trg Maršala Tita 8, 05/ 381 21 30



Gorjani smo peljali Slovenijo v
malem na Triglav
Planinska sekcija Društva Gora si je v planu dela za letos zadala, da organizira vzpon na najvišji vrh 
Slovenije. Načrtovan je bil sicer za 21. avgusta, toda zaradi velikega števila prijav in zasedenosti koč v 
visokogorju smo ga bili prisiljeni preložiti na september.

zgodnjih jutranjih urah 4. sep
tembra smo se zbrali pohodniki 
v Tihi dolini, kjer nas je čakal av

tobus. Bili smo s Predmeje, Ajdovščine, 
love Gorice, Kopra, Ljubljane in 
Vovega mesta, lahko bi se temu reklo 
Slovenija v malem.

Bili smo dobro razpoloženi in pol
ni pričakovanj. Odpeljali smo se v 
Ajdovščino, kjer se nam je pridružilo 
't nekaj pohodnikov. Tudi na Pokljuki, 
kjer se je naš pohod začel, se nam je pri
družilo še nekaj planincev, 27 nas je bilo 
'seh skupaj. Oprtali mo si nahrbtnike in 

odpravili proti Vodnikovemu domu 
naVelem polju.

Med potjo smo najprej srečali nek- 
Sega predsednika države Milana 
^%a in njegovo soprogo Štefko, malo 

M Vodnikovim domom pa še sto

žensk, ki so se vse vesele in zadovoljne 
vračale s Triglava, nato pa še godbenike 
iz Gorij, ki se vsako leto ob tem času po
dajo na Triglav.

Sledil je krajši počitek ob zvokih pi

halne godbe; pred nadaljnjo potjo se je 
bilo potrebno okrepčati. Sledil je vzpon 
do planinske koče Planika. Bili smo še 
dovolj zgodni, da bi se še isti dan pov
zpeli na vrh Triglava, no, načrte nam je 
prekrižal dež, zato smo bili primorani 
vedriti v koči. V Planiki sta se nam pri
družila še Marjan in Tomaž, izkušena 

•alpinista, da nam pomagata, če bi bilo 
to potrebno. Do večera se je vreme iz
boljšalo, tako da smo naredili še krajši 
sprehod do Kredarice in nazaj.

Naslednje jutro pa veselo na vrh . Do 
Malega Triglava je bila pot še kar dobra, 
od tu do vrha pa je bila malo ledena in 
je bilo treba dobro paziti na vsako stopi
njo. Vsi smo srečno prišli na vrh, nekate
ri med nami sploh prvič. Ti so bili še po
sebej navdušeni in oči so jim kar žarele 
od sreče. Na vrhu pa veselo stiskanje rok 
in seveda obvezen krst in fotografiranje 
. Med nami je bil Ivo Črne, ki je stal na 
vrhu Triglava že 75 - krat, pa Ezio Šau, 
ki je tudi vknjižil jubilejni vzpon - 60 - 
krat. Z nami je bil tudi Ivan Saksida iz 
TV Vitel, ki je naš pohod s kamero do
kumentiral od začetka do konca.

Počasi se je bilo treba vrniti nazaj do 
koče na Planiki in v dolino Krme, kjer 
nas je že čakal avtobus. Vsi zadovoljni in 

■ srečni smo prikorakali v dolino. Še naj
bolj sva bila srečna midva z Božom, ker 
je pohod zelo dobro uspel.

Božo Vidic in Dušan Brus, 
foto Božo Vidic

Kolesarski tabor v 
Palah
V Športnem centru Pale, na športnih poligonih kolesarskega kluba 
Črn trnje že tretje leto zapored potekal tabor gorskega kolesarstva. 
Tabor je namenjen vsem ki so starejši od 6 let in se želijo naučiti 
osnov vožnje z gorskim ter BMX kolesom.

"■Tz izkušenj pa lahko povemo, da 
■ udeleženci po končanem taboru 

JBapostanejo aktivni gorski kolesarji, 
nekateri pa celo zelo dobri tekmoval
ci. Tabor, ki običajno traja šest dni, od

ponedeljka do sobote, se za
ključi s sobotno tekmo, ki je 
namenjena samo udeležen
cem in na katero se pova
bljeni tudi starši. Na taboru 
se razdelimo v več skupin, 
po starosti in znanju, saj se 
tabora udeležijo tudi tisti, 
ki so že redni obiskovalci 
naših prog. V prvih dneh 
tabora se učimo osnov kot 
so pravilna drža na kolesu 
pri vožnji po strminah ter 
vožnji v zavoje, v naslednjih 

dneh pa se učimo vožnje po progi, kjer 
se udeleženci najlepše naučijo kontro
lirati kolo. Kljub temu, da dajemo na 
taboru velik poudarek varnosti in za
viramo mlade kolesarje, ki imajo vselej 
preveč poguftia, ter jih spodbujamo, da 
se učijo počasi, se do konca tabora izšo
lajo v prave tekmovalce ter na zaključni 
tekmi.presenetijo starše. Zaradi velikega 
zanimanja bo kolesarski klub Črn trn v 
prihodnje organiziral tudi tedenske tre
ninge, urnik treningov bomo zastavili 
skupaj z udeleženci, predvidoma pa naj 
bi potekali dvakrat tedensko.

Matija Stupar

Na zadnji dirki za Pokal Slovenije v spustu v Ivarčkem je član Črnega trna 
Miran Vauh osvojil 2. mesto, kar je v skupnem seštevku zadostovalo za skupno 
3. mesto.

KIA - Največ za Vaš denar!
Kia cee'd - samo še nekaj vozil modelnega leta 2010

OMEJENA KOLIČINA vozil zdaj z do

-500
DODATNEGA POPUSTA

Ne zamudite!
*ponudba velja za vozila modelnega 
leta 2010, samo do razprodaje zalog.

a-
Venga Soul Sorento Novi 2011 Sportage

Že v Klinih salonih!

www.ng.kia.si

KIA NOVA GORICA MOTORS
Ul, Vinka Vodopivca 8, Kromberk, 05/333-0303

The Power to Surprise
*Pogoji gar. so na voljo na www.kia.si/akcija oz, pri zast. Kia, Komb. poraba 
goriva in emisija za cee'd 1.4 je 6,0l/100km, 143 g/km C02, za Venga 1.4 
je 6,21/lOOkm, 147 g/km C02, za Soul 1.6 je 6,5l/100km, 154 g/km C02, 
za Sorento 2.4 je 8,5l/100km, 203 g/km C02/Slike so simbolne.



'Eden najlepših stadionov'

Priznanje Fegicu, pok^Pitn^u ,šku0|0m,
Tri točke ostajajo pod

'\ .040.239,00 evrov, denar so zagotovili Občina Ajdovščina,

inistrstvo za šolstvo in šport, 
|m#l Fundacija za šport ter nekate- 

JLv JLri drugi viri. Igralna površina 
ostaja praktično enako velika (105 m x 
68 m) in je torej med večjimi igrišči v 
Sloveniji. Tribune sprejmejo 1705 gle
dalcev, od tega je 1400 sedišč pod streho. 
Vzhodna tribuna je z ukinitvijo nekda
nje atletske steze pridobila dve dodatni 
vrsti sedišč, skupaj premore približno 
1000 sedišč. Celotni del te tribune je 
pokrit, zadnja stena pa ima dvojno vlo
go, kot branik pred burjo in , hkrati kot 
protihrupna pregrada zaradi bližine po
kopališča. V južni del tribune so ume
ščeni vhod s prodaja vstopnic, sanitari
je, priročni bar in prostor za reševalce. 
Zahodna tribuna je delno pokrita s kon- 
zolno streho, pod katero je novinarska 
in VIP loža, skupaj z nepokritim delom 
obsega dobrih 700 sedišč. Seveda so pre
uredili tudi klubske prostore ter slačil
nice in druge potrebne prostore.

Za severni gol so navozili zemljo, ki so 
jo odstranili pri izkopih, pa tudi za juž
nim golom so skrajšali oval, tako da so 
pridobili zemljišče za dodatna parkirna 
mesta. Pod igralno površino so uredili 
drenažo, postavili namakalni sistem in 
položili nove preproge travnate ruše. 
Dela je seveda izvajalo Primorje d.d., 
skrbnik objekta pa bo NK Primorje.

Spektakel odprtja je napovedal prihod 
pihalnega orkestra Duka iz Vrhpolja, 
nakar se je pred mikrofonom zvrsti
la vrsta govorcev. Čeprav ne slovi kot 
pristaš nogometne žoge, župan Poljšak 
meni, da je vsaka športna dejavnost pač 
boljša od brezciljnega posedanja po lo
kalih. S stadionom je poravnan dolg 
mestu Ajdovščini, dolg 30 let. Ministru 
za šolstvo in šport dr. Igorju Lukšiču 
(njegovo ministrstvo je 'primaknilo' 
200.000 evrov) se zdi pomembno, da se 
med podporniki športnih klubov naj

dejo tudi uspešne gospodarske družbe, 
kar pripomore k temu, da je Slovenija 
klub majhnosti športna država z veli
kimi dosežki. Predsednik Nogometne 
zveze Slovenije Ivan Simič je, ob super
lativih glede stadiona, poudaril, da je 
obnova stadiona nacionalnega pomena: 
»Pozitivno je, da se klubi in občine od
ločajo za izgradnjo igrišč tudi v teh kri
znih časih.« Dobrodošla bo še razsve
tljava, ki naj bi omogočila tudi večerne 
tekme, kar bo ugajalo tako igralcem kot 
gledalcem, saj jim ne bo potrebno več

delitev spominskega priznanja legendi 
ajdovskega nogometa Adrijanu Fegicu, 
kar je ob letošnjem občinskem prazniku 
sprejel občinski svet. Kako globoko je 
Adrijan Pegic zakoreninjen med ljubite
lji nogometa vseh generacij, je dokazala 
publika z ovacijami ob njegovem priho
du. Seveda se spominja svojih začetkov 
na nekdanjem igrišču: »Takrat so bili 
pogoji za igranje zelo slabi. Ko sem se po 
dolgi karieri v tujini leta 19,92 vrnil, so 
bili pogoji malce boljši, ampak igrišče je 
bilo še zmeraj slabo. Zdaj pa tak stadion! 
Zanimanje otrok za nogomet se je spet 
povečalo in upam, da bomo vzgojili ne
kaj dobrih domačih igralcev. Iskreno pa 
tudi upam, da bodo rezultati prve član
ske ekipe boljši,« je sklenil misel Pegic, 
ki je danes trener mladincev v Primorju. 
Mladi nogometaši so se pod vodstvom 
trenerjev 'razleteli' po kot miza ravni 
površini - kar lepo število jih je in mor
da se med njimi skriva tudi novi Pegic, 
ki pa ga ni doletela čast začetnega udar
ca, pač pa sta po usnju družno brcnila 
Poljšak in Črnigoj.

Rdečečrni so v t. i. trikotniku vseh treh 
primorskih prvoligašev (vsak z vsakim 
po 35 minut) potem pokazali, kdo je go
spodar na novi travi. S po dvema golo-

prenašati hude vročine. »Primorje kot 
klub me ne skrbi, čeprav mu za zdaj ne 
kaže prav dobro. Prišel je iz druge lige 
in aklimatizacija na prvo ligo traja ne
kaj časa. Prepričan sem, da bo Primorje 
v naslednji sezoni stabilen prvoligaš,« se 
je razgovoril predsednik Simič. Dušan 
Črnigoj, prvi mož tako Primorja d.d. 
kot tudi NK Primorja je dejal, da se za
veda družbene odgovornosti in da bo 
Primorje nogometu v Ajdovščini tudi 
vnaprej stalo ob strani. .

Boljše priložnosti kot je krst nogome
tnega stadiona ne bi mogli najti še za po-

Po Curku Curk...

Ajdovščina, 11. septembra - Škou Nagode : Renče 3:0 (1:0), strelci 
1:0 - Kompara (42'), 2:0 - Kadrija (76'), 3:0 - Filipič (86').

^^▼ekdanji sodnik z Vrhnike se je 
1^^ na trenerski klopi izkazal z ne- 

jla kaj odmevnimi rezultati in si 
tako pridobil zaupanje igralcev kot tudi 
vodstva kluba. Logična posledica je bilo 
potem imenovanje Petroviča za glavne
ga trenerja. Njegov pomočnik bo seda
nji vodja mladinske šole Goran Sivec, 
trener vratarjev pa je ponovno Peter

^P^rva domača tekma v enotni pri- 
B^morski ligi se je za ekipo Škou 

Mm Nagode končala z visoko zmago. 
Trener Mamič je po bolečem porazu 
(ob dobri igri) v Sežani napravil nekaj 
sprememb v začetni enajsterici. V ožji 
obrambi je namesto poškodovanega ka
petana Pintarja priložnost dobil Anže 
Krapež, na desni strani je začel Luka 
Kompara, v sredini pa Gzim Kadrija.

ma v nasprotnikovi mreži so premagali 
tako Novogoričane kot Koprčane, ki so 
potem medsebojno remizirali brez za
detkov.

Morda je nov stadion dal zagon no
gometašem Primorja, ki so se v soboto 
iz tradicionalno neugodnega ljudskega 
vrta v Mariboru vrnili s točko. Ob pol
času jim je kazalo še bolje, saj so z golom 
Tima Lo Duce celo vodili. To je nedvo
mno dober obet pred prvo prvoligaško 
tekmo na prenovljenem stadionu, ki bo 
v nedeljo ob 16.00 proti Celjanom.

rl

... po Lokici Petrovič
Ajdovščina, 14. septembra - Potem ko je Vjekoslav Lokica sam od sebe 
spakiral kovčke in se preselil v Šibenik (kjer mu tudi ne cvetijo rožice), je 
Primorje vodil njegov pomočnik Milan Petrovič.

da bodo gostje nudili tak odpor. Vendar 
konec dober, vse dobro. Tri točke so v 
žepu in upam da bomo vztrajali v tem 
ritmu. Igra sicer še ni na najvišji ravni 
toda imamo odličnega trenerja in igral
ce, ki bomo skupaj poskrbeli, da bomo 
iz tekme v tekmo igrali bolje.«'

Toda uvodni nastop v Sežani se ni raz
vil po okusu nogometašev iz Ajdovščine, 
čeprav so tekmo bolje odprli in z golom

Pred 50 gledalci so Ajdovci začeli od
ločno in bili več pri žogi, toda gostje iz 
Renč so dobro zapirali prostor pred svo
jim golom. Po priložnosti Žižmonda in 
vratnici Filipiča je tik pred odmorom 
lepo akcijo prisebno zaključil Adrijan 
Kompara in si tako poklonil najlepše 
darilo za rojstni dan.

Gostje so se po odmoru morali od
preti, domači pa so se spretno branili in 
prežali na protinapade. Po lepi podaji 
Ivanoviča je svoj prvi zadetek v oran
žnem dresu dosegel Gzim Kadrija, po 
dveh vratnicah pa je v izteku srečanja 
zadel še kapetan Flis Filipič.

Deni Stibilj, bočni branilec je po tekmi 
takole strnil misli: »Zelo težka in po
membna tekma. Sam nisem pričakoval,

Mitje Trošta zgodaj povedli in imeli ka
sneje iz protinapada še eno priložnost, 
ki pa je Ivanovič iz oči v oči z vratarjem 
ni izkoristil. »Naši so se moško branili, 
toda sodnik je piskal vsak dotik in tako 
smo tik pred polčasom prejeli iz preki
nitev kar dva gola. Igralce je ta šok se
veda močno potrl, kljub vsemu pa so se 
v drugem polčasu zelo trudili, toda žoga 
ni hotela v gol,« je tekmo v Sežani opi
sal predsednik kluba Marko Nagode. 
»Glede na prikazano smo lahko upra
vičeno razočarani, saj rezultat ni pravi 
pokazatelj dejanskega stanja na igrišču!«

Škou bo v 3. krogu gostoval v Kobaridu, 
visoka zmaga nad Renčami pa je seveda 
lepa popotnica.

rl, foto Robert Ferjančič

m ,4Dan 
odprtih 
\/ r C3 *t* ^
Vabimo Vas, da si 1. oktobra 2010 od 
8. do 14. ure pod strokovnim vodstvom 
ogledate, kako iz sadja nastaja sok in drugi 
odlični izdelki s pečatom FRUCTAL.

Pričakujemo Vas v Ajdovščini, na Tovarniški 7. 
Najmlajše bo zabavala klonesa, hostese 
pa bodo skrbele za pogostitev z izbranimi 
dobrotami iz Fructala.

Trampuž. Petrovič je podpisal pogodbo 
do konca letošnje tekmovalne sezone. 
Negotovosti je konec tudi na mestu di
rektorja kluba. Potem ko je Vladimirju 
Curku konec junija potekel mandat, je 
bilo Primorje nekaj časa uradno brez 
direktorja, posle pa je še vedno vodil 
Curk, ki so mu zdaj tudi uradno podalj
šali mandat. eP

mm,

L " .i

v sodelovanju zjtaravo



Čestitamo fantje in 
uspešno naprej!
V soboto, 11. septembra 2010, seje mlada ekipa sedmih nadebu
dnih nogometašev iz občin Ajdovščina in Vipava udeležila prav 
posebnega nogometnega turnirja v Ljubljani, kjer je zastopala 
Primorsko.

^^^obrodelno nogometno prire- 
Bditev za otroke med 12. in 14. 

letom je priredila Prva TV v 
sodelovanju s švedsko organizacijo 
MTG letos prvič, vlogo zbiranja ekip 
Pa je zaupala Zvezi prijateljev mladine. 
Na Medobčinskem društvu prijateljev 
mladine Ajdovščina smo nalogo vzeli 
še kako resno in sestavili pravo zmago
valno ekipo: Matija Fajdiga, Janez Žen, 
Matic Furlan, Tilen Raspor, Blaž Rehar, 
Iona Furlan in Jan Bajc. Iz vsake regije je 
bila sestavljena po ena ekipa, v soboto pa 
so se regijske ekipe pomerile med seboj. 
Prva TV je dobro poskrbela za celotno 
';:';anizacijo dogodka in to tako, da bo 

i vsem sodelujočim ostal v nepo
lnem in lepem spominu. Toliko bolj 
;e bodo mladi nogometaši z veseljem

spominjali obi
ska posebnih go
stov - slovenskih 
zvezdnikov iz 
sveta nogometa, 
s katerimi so se 
mladi lahko dru
žili in tako spo
znavali svoje ido
le. Zvezdniki pa 
so nazadnje, po 
končanem tur
nirju, izmed vseh 
igralcev izbrali 10 
tistih, ki so se v 
igri najbolje izka
zali in se z njimi 

pomerili v finalni tekmi.
Na MDPM Ajdovščina smo ponosni in 

veseli, da se je v zmagovalno ekipo uvr
stilo kar 5 naših fantov (zadnjih pet zgo
raj naštetih), zlasti zato, ker jih čaka še 
en velik izziv in ker verjamemo vanje. V 
mesecu oktobru bodo namreč imeli čast 
predstavljati slovensko ekipo na medna
rodnem nogometnem dogodku World 
peace cup 2010 v norveški prestolnici 
Oslo. Velja poudariti, da smo Primorci 
zasedli kar polovico izbranih mest, po
lovico pa zaseda po le en otrok iz ostalih 
regij. O dogodku in uspehu naših mla
dih nogometašev vam bomo vsekakor še 
poročali. Fantje borbeno, mi pa držimo 
pesti!

Jana Humar, MDPM Ajdovščina

S kolesi na Nanos

Italijan Magli prvi, tekač Vinčec
tretji
Vipava, 11. septembra - V okviru Vipavske trgatve domači kluba Izvir Vipava tradicionalno priredi ko
lesarsko dirko na Nanos. Letos so praznovali mali jubilej - 15. izvedbo. Organizatorji so start malce 
zamaknili, saj so udeleženci iz notranjosti Slovenije zaradi zastoja na avtocesti zamujali v Vipavo. Letos 
seje prijavilo 276 kolesarjev, ki so se razvrstili v kar 18 kategorij.

je klasična, z vipavskega 
■Zglavnega trga vozijo kolesarji v 
M, zaprti koloni do Vrhpolja, kjer je 
leteči start, potem pa gre v prvih ridah 
že zares, po Sanaboru pa se kolona kaj 
kmalu raztrga in v ospredje se prebijejo 
najboljši. Proga je dolga dobrih 11 kilo
metrov, s 775 metri višinske razlike, cilj 
pa je na planoti, ob koncu asfaltirane 
ceste.

Tudi letos jo je najhitreje zmogel 
Italijan Alessandro Magli, ki je, ve

trovnemu vremenu navkljub, porabil 
manj kot 31 minut in je v bistvu vozil

svojo dirko, saj je že kmalu pobegnil in 
prednost samo še povečeval . Zato pa 
se je v ozadju bil ogorčen boj za drugo 
mesto in seveda za stopničke po katego
rijah. Z dobre pol minute zaostanka je 
v cilj kot drugi zapeljal mladi državni 
reprezentant Blaž Bonča, tretji pa član 
Izvira Vipava Danjel Vinčec, ki je bil 
seveda tudi zmagovalec svoje kategori
je. Poleg njega so po skupinah zmagali 
še štirje člani domačega kluba - Sandi 
Vodopivec med amaterji A, Bruno Čibej 
v masters D, Marko Rejec v masters I, 
med kolesarji z MTB kolesi pa je v svoji 
kategoriji slavil še Matej Brecelj. Na dru
go stopničko se vipavski kolesarji tokrat 
niso povzpeli, je pa bil drugi v svoji sta
rostni skupini in osmi skupno legendam 
ni kolesar Valter Bonča. Tretje mesto so 
med Izvirovci dosegli Rok Lozar v kate
goriji amaterjev B, Marko Obranovič v 
kategoriji amaterjev C, Andrej Komac 
v kategoriji masters A, Jernej Grilj pri 
mastersih C, Miloš Brecelj ( D) ter Franc 
Mikuž(H).

Dobro se je na progi držal tudi Vipavec 
Janez Vodopivec (Cajna), ki je v katego
riji H pripeljal skozi cilj kot četrti, med 
kolesarji ajdovske Castre pa je najboljši 
dosežek uspel Robertu Likarju s 5. me
stom v svoji skupini.

rl,foto Boštjan Prelc
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Možnost nakupa z oDrocnim 
odplačevanjem za dobo
3 let brez obresti!
Za nakup do 1.12. 2010 
s takojšnjim plačilom pa
nudimo 7% popusta!

Takoj vseljiva 
stanovanja v Vipavi na 
Goriški cesti 6.a in 6.b. 
Stanovanja v skupni izmeri 
od 55,33 m2 do 232,06 m2. 
Cene od 90.477,47 € do
215.601,98 €
Cene vključujejo 8,5% DDV.
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INFORMACIJE in PRODAJA
Zemono d.o.o.
Gradiška cesta 9 
5271 Vipava
tel.: 05/36 63 552, 041/480 670
zemono@gmail.com
www.zemono-nepremicnine.si
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Rokometašice Mlinotesta med elito

Polne tribune za 
začetek
Ajdovščina, 11. septembra - Dekleta Mlinotesta so povratek v dru 
štvo najboljših rokometašic Slovenije začela proti najboljši sloven 
ski ekipi Krimu Mercatorju.

Novi podatki o nesreči kleparja
Poniža

MLINOTEST
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lede na žreb bi morale sicer 
.jdovke v prvem krogu pri njih 

gostovati, toda Ljubljančanke so 
pristale na menjavo. Tako so bile tribu
ne v soboto nabito polne - toliko ljudi 
menda ni beležil noben športni dogodek 
na Policah vsaj deset let, kar pomeni, da 
rokomet v Ajdovščini ni odšel v pozabo.

Na kaj več kot na časten poraz domača 
dekleta seveda niso niti računala, hra
bri pa podatek, da so Krimu, eni boljših 
evropskih ekip, nasula kar 22 golov, če
prav so jih prejela še enkrat toliko.

Prometni znaki po 
ajdovsko
Prepovedan promet ali 
prepovedano kaditi?

PONUDBA, KI JE NE MORETE SPREGLEDATI.

LETA ujemite izjemno septembrsko
as PONUDBO V SALONIH RENAULT!
KUA PRVI 00 OOH CTOJUMH POGOJEV
H 06 NAKUP01 RENAULT FINANCIRANJEM

t TigoABC PE KOPER
05/663 61 17

PE NOVA GORICA
05/335 44 00

PE AJDOVŠČINA
05/364 33 02

V Latniku št. 105 z dne 3.9.2010 sva se z Edom Peliconom že precej približala dokončni rešitvi uganke 
okrog osebnosti kleparja Poniža in njegovih sorodnikov, vendar je ostalo še marsikaj neugotovljenega.

V 'Slovenskem narodu' z dne 25. 5 
1879, letnik 12, št. 119, ga v prilogi časo
pisa omenjajo tudi v članku 'O žveplanju 
trt zoper trtno bolezen Oidium tucheri', 
ker je izdeloval mehove za žveplanje trt- 
»Vincencij Poniž, klepar v Ajdovščini 
pri Vipavi izdeluje takih mehov dveh ve
likosti, velike po 2 gl. majhne po 80 kr 
komad, oboje pa prav dobro, tako, da jih 
morem iz lastne skušnje vsakemu pripo
ročati, kako da se rabijo pove meh sam « 
Priložena je tudi slika takega meha.

O tem, kako se je smrtno ponesrečil 
sem našel celo dva članka:

'Slovenec', političen list za slovenski 
narod, je v sredo 8. 8. 1883, letnik 11, št 
105 poročal: »Vipava, 7. avg. (Nesreča)
- Pri materi božji v Logu se zvonik s 
kositarjem pokriva, in včeraj bi bil imel 
kositarski mojster Poniž iz Ajdovščine 
ravno svoje delo na zvoniku dovršiti, pa 
nesreča hoče, da napčno na neko stoli
co stopi, in dol pade. Padel je 12 sežnjev 
globoko, ravno na cerkveno streho, 
tako, da opeko in remeljne prebije in na 
strehi obtiči. 2 veliko silo ga spravijo po 
strehi skoz zvonik v mežnarijo, pošlje
jo brž po zdravnika v Ajdovšino, in po 
duhovna v Vipavo, mu vsaj sv. poslednje 
olje podeliti - pa komaj deset minut po
tem že svojo dušo izdihne, ker cela leva 
stran je bila kar sesuta, in čepinja na gla
vi vsa razbita. Bil je rajni prav razumen v 
svoji stroki, samo premalo previden, ker 
je že dvakrat v kratkih letih iz gruštov 
padel. - Bog nas vari nagle in neprevi
dne smrti!«

V 'Slovenskem narodu' je bila nato v 
soboto 11. 8. 1883, letnik 16, št. 183 ob
javljena še sledeča vest: »Iz. Vipave 9. av
gusta. (Izv. dop.) Prošli ponedeljek t.j. 6. 
t.m. padel je raz veliki novi 

zvonik cerkve matere božje v Logu 
Vincencij Poniž, klepar iz Ajdovščine, 
kateri ga je na novo s kositarjem pokril, 
ter ravno z rudeco barvo opleskavaL 
Mož ostal je takoj mrtev. V njem izgubi 
Vipavska dolina kleparskega mojstra, 
kakeršnih je le malo po mestih, kaj še \c 
na deželi. Učil se-je svojega rokodelstvi 
pri prvih mojstrih na Dunaji, kakor pri 
Ditmar-ji, Wieseji, posebno pa v cesar" 
skem pomorskem arsenalu v Pulji.

Razun po mojsterstvu svojega rokodel" 
stva odlikoval se je mož tudi še posebnež 
z izgledno marljivostjo, poštenostjo ir* 
štedljivostjo. Kar je on podvzel, zvršilj^ 
gotovo v pravem času in najsolidnejše- 
Za to ga je pa tudi vse čislalo, in le jedei* 
glas gre zdaj po Vipavi: Škoda za tako iz" 
vrstnega moža! Uzrok žalostnemu kon" 
cu bila je njegova že prevelika marljivost 
in predrznost v izvrševanji svojega po" 
sla. Blagi mož naj v miru počiva«

Edo Pelicon je v svojem članke* 
'Zidarska mojstra Mihael in Fran^ 
Blažko', Latnik 3. 9. 2010, št. 105, str 
zapisal, da sta bila klepar Poniž in sin zi" 
darskega mojstra Franc v sorodstvu, ke*' 
se je Francova žena Marija pred porok*? 
pisala Poniž. Imela sta sina Alfonza, 
je leta 1938 umrl kot župnik v Kozani 

Med iskanjem podatkov po takratniJ* 
časopisih, sem v časopisu 'Gorica' z dn^ 
4. 3.1 911, št. 18 zasledil sledečo vest- 

»V Lokavcu pri Ajdovščini je umrl? 
Marija Blažko, roj. Poniž v 70. letu st^ 
rosti dne 27. p.m. Pokojnica je bila mat^ 
preč. g. Al. Blažka, kurata v Kozani. Nž*j 
počiva v miru, žalujočim ostalim p*3 
naše sožalje!«

Po naših vaseh in mestih so v pretekle*" 
sti živeli mnogi sposobni posameznik:* 
ki so močno zaznamovali takratni ča? 
Nanje ne smemo pozabiti, ker so važr* 
za našo krajevno zgodovino.

Miklavž Feig^

W!^er sem Putršan se spominjam, 
IML da so v zadnji hiši, ki se naha-

‘ ja malo pred križiščem, kjer iz 
Gregorčičeve ulice zavije cesta proti 
Lokavcu, v letih po vojni živeli Poniževi, 
s to hišo sta povezana tudi priimka 
Jamšek in Hrobat. Imeli so tudi veliko 
njivo ob naši hiši, kateri smo pravi
li Jamškova njiva. Na njej je leta 1953 
podjetje Lipa zgradilo svoj stanovanjski 
blok.

Gospod Franc Poniž je imel trgovi
no v pritličju Bolaffijeve hiše, ki stoji 
na vogalu med Gregorčičevo ulico in 
Lavričevim trgom, kjer stanuje sedaj 
družina Ergaver. Pri Ponižu sem kupo
val razne otroške drobnarije, najbolj pa 
mi je ostal v spominu, ko je hodil domov 
mimo naše hiše s sprehajalno palico, ka
tero je pri vsakem koraku na poseben 
način zavrtel. Spominjam se tudi učite
ljice Darinke Hrobat, ki me je nekaj časa 
celo učila v osnovni šoli. K Poniževim 
je hodila na obiske tudi sorodnica dr. 
Marija Jamšek, ki je imela lekarno v 
Vipavi. Na našem pokopališču sta eden 
poleg drugega grobova Poniževih ter 
Jamškovih in Hrobatovih.

Poniž, ki je padel z zvonika v Logu, je 
bil verjetno pokopan.še na starem poko
pališču, ki je bilo okrog ajdovske cerkve 
sv. Janeza. V knjigi Pavleta Plesničarja 
'Ajdovščina, pogled v njeno preteklost', 
sta na str. 165 omenjena Ambrož in 
Benedikt Poniž. Ambrož (1845 - 1917) 
je bil odličen učitelj, pevovodja in orglar, 
Benedikt (1851 - 1934) je bil tudi učitelj 
in šolski nadzornik, podpiral je sloven
ska narodna društva in je rad potoval.

8.990
RENAULT CLI0

KLIMA, ELEKTRIČNI PAKET 
IN RADIO CD MP3

€ !

v
www.trgoabc.si

PE TOLMIN
05/388 47 00

PE POSTOJNA
05/721 28 28

Obiskal je velik del Evrope, bil je tudi 
v Palestini in Egiptu, kot upokojenec je 
osnoval prvo slovensko drogerijo. V isti 
knjigi je omenjen tudi Andrej Jamšek, ki 
je bil rojen na Gočah, v Ajdovščini pa je 
služboval na zemljiški knjigi, poleg tega 
je opravljal vse mogoče zadolžitve pri 
Planinskem društvu, ki je bilo ustano
vljeno leta 1904.

Glede na navedbe Jožeta 
Jblančanovega, da je imel klepar Poniž 
sorodnike v Ajdovščini, sem sklepal, da 
bi mi lahko kaj več o tem povedala gospa 
Ivanka Nabergoj, ki je bila pri Poniževih 
zaposlena in še sedaj živi v tisti hiši (na 
fotografiji). Prav na dan, ko sem prejel 
Latnik, sem jo srečal ter jo vprašal, če 
je bil klepar Poniž sorodnik ajdovskih 
Ponižev. Povedala je, da je bil iz te hiše, 
imenoval se je Vincencij ter je imel dve 
hčeri in tri sinove: Franca, ki je bil trgo
vec, nadalje Riharda, ki se ga tudi spo-

¥ Lokave# pri Ajdovščini je umrla 
Marija Blažk«, roj. Poniž v 70. letu sta
rosti dne 27. p. in. Pokojnica je bila mati 
preč. g. Ai. Blažka, kurata v Kozani. Naj 
počiva v miru, žalujočim ostalim pa naše 
sožalje! '

»Gorica«, sobota 4.3.1911, št. 18.

minjam, in Friderika, hčeri pa sta se kot 
kaže poročili z Jamškom in Hrobatom.. 
Pred nesrečo v Logu se je Vincencij že 
enkrat ponesrečil, ko je padel s cerkve 
na Otlici, vendar je tisti padec preži
vel. Nato mi je naštela še nekaj drugih 
podatkov o ostalih sorodnikih in sicer, 
da je bil Jamšek iz Goč, Hrobat pa iz 
Dobravelj. Ob tej priliki se zahvaljujem 
tudi gospodu Slemiču iz Župančičeve 
ulice za koristne napotke.

Na ta način sem izvedel za ime kle
parja Poniža, kar mi je olajšalo iskanje 
po spletu. Že od vsega začetka sem bil 
prepričan, da so takratni časopisi goto
vo pisali o tisti nesreči in pokazalo se je, 
da sem sklepal pravilno. Uporabil sem 
Digitalno knjižnico Slovenije (Dlib.si 
- časopisje) in sem bil zelo presenečen, 
ker sta Ambrož in Benedikt v različnih 
časopisih velikokrat omenjena, potem 
sem našel tudi podatke v zvezi s poklic
nim delovanjem Vincencija Poniža, pri 
katerem je bil zelo uspešen.

V 'Kmetijskih in rokodelskih novi
cah' z dne 5. 2. 1879, je bilo ob prilo- 
žnoti občnega zbora 'Družbe kmetijske 
kranjske', ki je bil 29. 1. 1879 omenjeno, 
da je vodstvo deželne slapenske sad
je - vinorejske šole priredilo razstavo 
šolskih izdelkov ter drugih kmetijskih 
pripomočkov. Med drugim je bil na 
razstavi tudi precednik (Filtriraparat) 
za vino, katerega je izdeloval klepar iz 
Ajdovščine Vincencij Poniž »in je po 
skušnjah slapenske šole izvrstno dober, 
iz boljega materiala in skor za polovico 
cenejši od dunajskih in druzih, ker stane 
le 30 gold.«



iterarno - glasbeni večer v Vizionarni Razstava čipk študijskega krožka

Alenka Skupek in trio s treh celin Od nitke do čipke.
Ajdcvšaro, 13. septembra - Čeprav je šembijska pesnica Alenka Skupek že nekajkrat predstavila svoj V Mercator centru Ajdovščina je bila konec avgusta na ogled razsta- 
Desniški prvenec "Odmev srca in burje",je bila PipistrelovaVizionarna kar lepo zapolnjena. Svojevrstno va čipk, ki sojih naredile udeleženke študijskega krožka Od nitke 
Presenečenje je predstavljal nastop glasbenega tria, sestavljenega iz godcev s treh kontinentov. do čipke.

uglasbeno pesem o vipavskem ribiču. 
Rojen je v Torontu sicer slovenskemu 
očetu Prleku in materi Angležinji, ven
dar so doma govorili angleško. Oče ga 
je 16 let vsako nedeljo peljal k slovenski 
maši v Mississaugo, v slovensko versko 
središče, kjer zdaj deluje župnik Valentin 
Batič iz Ajdovščine, očetov veliki pri
jatelj. Prav veliko tedaj ni razumel, mu 
pa je slovenščina zlezla pod kožo in jo 
je v Sloveniji zelo hitro osvojil. Andrej
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lenka Skupek je zbirko pesmi, 
ki so sicer nastajale skozi daljše 
bdobje, izdala decembra lani v 

‘tmozaložbi, krstno predstavitev pa je 
■nela na Zemonu (o tem smo v Latniku 
Mirno poročali). Tudi v Vizionarni je 
Arak po nekaj najbolj značilnih pesmi 
' vsakega sklopa in z njimi navdušila 
'instvo, se sama tudi predstavila, po- 
Aga pa je večer povezovala oziroma 
Hvala glasbenike v dogajanje. 'Ni 

■Hiembno le, kako kaj napišeš, pač pa 
rdi, kako to poveš,' je Alenki po koncu

I Zadovoljstvo z razlogom.
I Tot/ota Variš. Zmagovalec.

ide na prestižno raziskavo zadovoljstva JD Power 2010 nima 
•'■"kurenta. Variš je zmagovalec v kategoriji in ima že četrtič 
f.otor leta! Preizkusite ga v Toyotinih salonih.

predstavitve dejala ena od obiskovalk. 
In ko Alenka 'not pade', nikogar ne pu
sti hladnega - tako je bilo tudi tokrat.

Poezijo je v Vizionarni spremljal 
nenavaden trio, ne toliko po zasedbi 
inštrumentov kot po poreklu glasbe
nikov. Osrednja figura je kantavtor 
Andrej Bernard Horvat, Kanadčan, ki 
dela v Pipistrelovi razvojni skupini v 
Ajdovščini. Preseneča s svojim znanjem 
slovenščine, tekoče govori, še več, celo 
pesmi piše v našem jeziku in poslušal
ci si bodo zagotovo zapomnili njegovo
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Industrijska cesta 9, Kromberk. Noua Gorica 
(05)330 60 70

Bernard Horvat je diplomiral na strojni 
fakulteti v Hamiltonu, v Ajdovščini pa 
se v okviru Pipistrelovega razvojnega 
inštituta pripravlja na doktorat.

Z glasbo se ukvarja seveda ljubiteljsko, 
brenka na kitaro, poje in igra na orglice 
in to počne samostojno (kot kantavtor 
torej), k nastopu v Vizionarni pa je po
vabil še dva glasbenika, ki ju je spoznal 
bolj kot ne po naključju. Angus Prain 
prihaja iz Nove Zelandije in študira v 
Trstu, zvok tria pa je obogatil s ksilo
fonom, drumlco in drugimi zanimivi
mi inštrumenti. Na kontrabasu je igral 
Miha Červ iz številne glasbene družine 
iz Žapuž. Miha je sicer v glasbeni šoli 
igral violino, poprime pa tudi za kon
trabas. Pravi, da interkontinentalni trio 
prav veliko doslej skupaj še ni igral, le 
malo so potrenirali za svoj prvi nastop, 
saj so se brez težav ujeli.

V Vizionarni v septembru načrtuje
jo še dva dogodka, najprej bo gostila 
del razstave z bienala industrijskega 
oblikovanja, potem pa še predstavitev 
Toyotinega električnega modela Prius .

Edo Pelicon

azstavljene čipke kažejo, da so se 
udeleženke naučile spretno vrte- 
i kleklje. Mentorica Marjetica je 

udeleženke vodila od navijanja sukanca, 
vzorcev, učenja kitker nava

dnega risa, sukanega risa, širokega risa, 
polpremeta, vogalčkov do lične čipke.

Krožek je potekal v lanskem študij
skem letu in ga je vodila Marjetica 
Stopar, organizirala pa Ljudska univerza 
Ajdovščina.

Študijski krožki so oblika neformal

nega učenja v skupini, ki ga vodi uspo
sobljen mentor. Sproščeno in prijetno 
druženje ob učenju je skupna značilnost 
študijskih krožkov. V študijskih krož
kih je pomembna tudi medsebojna iz
menjava mnenj in znanj. Udeleženci se 
učijo se drug od drugega.

Vsako leto Ljudska univerza 
Ajdovščina organizira več študijskih 
krožkov. Vpisi v nove programe in tudi 
študijske krožke že potekajo.

b. b.

Dijaka Darjan Kobal in 
Pavel Fajdiga orjeta 
odlično
Vipava, 10. septembra - V okviru 54. državnega prvenstva v oranju je 
dan poprej, na petek, potekalo tudi 16. državno tekmovanje bioteh
niški šol v oranju. Dijaki petih šol so se pomerili v dveh disciplinah in 
sicer v oranju s plugom krajnikom in s plugom obračalnikom.

1

Odkrijte svojo novo Mul ti priložnost!

lakaj investirati v investicijski paket NLB Vita Visoko rastoča 
gospodarstva v okviru nove NLB Naložbe Vita Multi?
lato, da si zagotovite gospodarsko in panožno dobro razpršeno 
naložbo na vseh ključnih visoko rastočih kapitalskih trgih (zlasti na 
azijskih, južnoameriških in vzhodnoevropskih), kjer se pričakuje hitrejša 
gospodarska rast kot v razvitih gospodarstvih.

Kakšen donos lahko pričakujete?
Najmanj 25 % donosa v primeru, da je donos podsklada NLB Skladi - 
Visoko rastoča gospodarstva delniški na dan dospetja paketa pozitiven. 
Ob uspešnem poslovanju podsklada lahko vaše premoženje postane 
občutno večje. Potencialne donose prikazuje spodnji primer.
Informativni primer izplačila ob dospetju investicijskega paketa:

Silil
-100% • 100 % 100.0 %
-50 % 100 % 12,5 % 112,5 %

0 % 100 % 25,0 % 125.0 %
50 % 100 % 37,5 % 137,5 %

100 % 100 % 50,0 % 1 50,0 % '
1 50 % 100 % 62.5 % 162,5 %

Kaj še nudi NLB Naložba Vita Multi?
• Življenjsko in nezgodno zavarovanje brez plačila dodatne premije,
• 100-odstotno garancijo v paket vloženih sredstev na dan dospetja paketa,
• za plačilo do 15. 10. 2010 tudi dodatni popust na neto vplačano premijo.

Katere so osnovne značilnosti paketa NLB Vita Visoko rastoča gospodarstva? 
Minimalna premija je 1.000 EUR, enkratna vplačila so možna od
1. 9. do 15.10. 2010, naložba pa traja 10 let in 7 mesecev.

Zagotovite si zaščito v paket vloženih sredstev, varnost vaših 
najbližjih z življenjskim zavarovanjem ter izkoristite potencial 
visoko rastočih gospodarstev.

Za več informacij se oglasite v najbližji NLB Poslovalnici ali v Banki Celje, 
pokličite ha telefonsko številko 080 87 98 ali obiščite spletno stran
www.nlbvita.si.

Zavarovanje trži in sklepa zavarovalnica NLB Vita, življenjska zavarovalnica d.d. Ljubljana. 
Zavarovanje tržijo poslovne enote NLB d.d. in Banka Celje d.d. Banki pri tem nastopata kot 
zavarovalna posrednika ter za donose in izplačilo glavnice ne jamčita. NLB Naložba Vita Multi ni 
depozit in ni vključena v sistem zajamčenih vlog. NLB Naložba Vita Multi je’naložbeno življenjsko 
zavarovanje, pri katerem je donos odvisen od gibanja vrednosti enot investicijskih skladov. 
Tveganje, da bi bil lahko znesek izplačila naložbenega življenjskega zavarovanja nižji od zneska 
vplačila v naložbeno življenjsko zavarovanje, prevzema zavarovalec.

www.nlbvita.si NLB® Vita
Življenjska zavarovalnica

NLB d.d. Poslovalnica Ajdovščina 
Tovarniška c. 1, 5270 Ajdovščina 
telefon: 05 365 85 51
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|rva dva tekmovalca v vsaki disci- 
■ plini sta se uvrstila na državno 
tekmovanje oračev naslednjega 

dne. Dijaki Biotehniške šole iz Šempetra 
pri Gorici, ki deluje v sklopu TŠC Nova 
Gorica, so tekmovali samo s plugi kraj
niki, saj šola nima ustreznega tekmo
valnega obračalnega pluga. Na tekmo
vanjih se namreč orje z plugi, ki so v 
ta namen posebej prirejeni. Med posa
mezniki je pri krajnikih zmagal Marko

Mežnarič iz Biotehniške šole Ptuj, drugi 
in tretji pa sta bila Darjan Kobal in Pavel 
Fajdiga z naše šole, kar je pomenilo tudi 
ekipno zmago. Pri obračalnikih sta bila 
najboljša Matej Rajh in Gregor Duh iz 
Biotehniške šole Rakičan, tretji pa je 
bil Matej Kostevc iz Grma Novo mesto. 
Matej se je po dogovoru uvrstil na dr
žavno tekmovanje, kjer je tudi v članski 
konkurenci osvojil tretje mesto.

Metod Štrancar
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Državno prvenstvo v oranju

komisije najbolj usklajeni tako pri ora
nju kot v originalnosti opreme. Ekipa je 
orala s štirivprego čistokrvnih sloven
skih hladnokrvnih kobil (Suze, Luče 
Lize in Pite), uporabljali pa so plug nem
ške izdelave s konca 19. stoletja.

Fe v petek so se pomerili dijaki 
biotehniških šol, o čemer poro- 

fčamo posebej, drugi tekmovalci 
pa so na ta dan lahko preizkusili teren. 
V soboto je med drugim potekalo tek
movanje s starodobnimi traktorji, kjer 
so bili naši tekmovalci zelo uspešni. 
Klemen in Martin Kompara iz Lokavca 
sta z vlečnimi plugi za las ugnala kon
kurenco, s traktorjem Fent farmer iz leta 
1961 in plugom iz domače fužine letnika 
1958. Stojan Skok in Iztok Kompara, ki 
sta prav tako kot zmagovalca zastopala 
barve Društva DOLI, sta s Steyerjem 
letnika 1952 osvojila bron, Ivo Pestelj in

Jurij Soban pa sta s Fiatom iz leta 1953 
obstala na nehvaležnem četrtem mestu. 
Martin Kompara je bil s 16 - imi leti 
tudi najmlajši orač.

Prvič so pripravili tudi tekmova
nje v oranju s konjskimi vpregami. 
Prepričljivo sta bila z dvovprego najbolj
ša Viktor in Simon Marc, Ciril Černigoj, 
Evgen Stibilj in Rafael Premrl iz novo
ustanovljenega Konjeniškega društva 
Sveti Štefan Vipava so s štirivprego 
osvojili tretje mesto.

Bogomil Marc in Valentin Poljšak kot 
vodnika ter Lenard Peljhan kot orač 
(Društvo DOLI) pa so bili po mnenju

Nagrajenci iz prejšnje številke:

1. nagrada, flaškon vina: 
Ines Krapež
Lokavec 115;
5270 Ajdovščina

2. nagrada, flaškon vina:
Faletič Anamarija,
Ul. Milana Klemenčiča 3; 
5270 Ajdovščina

3. nagrada, flaškon vina: 
Branko Semič, 
Gregorčičeva 40;
5270 Ajdovščina

Rešitve križank do 13. 10. 2010 na naslov 
Nova Nova d.o.o., Goriška cesta 64, 5270 Ajdovščina. 
Med izžrebance bomo tudi tokrat razdelili tri flaškone 
vina iz vipavske kleti

Po starem gre Vipavcem bolje
Lože, od 10. do 12. septembra - Tudi festival oranja so organizatorji, Kmetijsko gozdarski zavod Nova 
Gorica, Zveza za tehnično kulturo in Kmetijsko gozdarska zbornica, raztegnili na tri dni. Na poljih pod 
Ložami je svoje znanje preverjalo blizu 200 udeležencev, ki so nastopali v različnih spretnostih.

Vse to pa je bil v bistvu spremljevalni 
program ob osrednjem dogodku, že 54. 
državnem prvenstvu oračev, kjer pa se 
naši tekmovalci niso prebili v ospredje. 
Tokrat je bil s plugom krajnikom naj
boljši Belokranjec Anton Filak pred več
kratnim prvakom Štefanom Cigutom, 
med domačini se je najvišje, na 6. me
sto, zavihtel Valter Jejčič. Pri obračal
nih plugih je zmagal Delenjec Igor Pate, 
Nejc Tomažič je bil sedmi.

Malo za hec, malo pa tudi zares, so 
se s koso udarili še primorski župani, v 
košnji seveda, v drugi skupini pa še tisti 
obiskovalci, ki so spretni s koso. Zmagal 
je tisti, ki je tudi v imenu vseh treh orga
nizatorjev vse tri dni držal trdno vse niti 
v svojih rokah - Rajko Črv.

rl.fotosh

v Mlinotestu 
smo €ko"
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Predstavitev CKO POTI V MIINOTCSTU. 
No eko poti bo no ogled:

-Novo eko toplotno postojo.
-Novo pokirno linijo testenin, 

ki nodomeščo plastično embalažo 
z okolju prijazno papirnato. 

-Predstovili vom bomo tudi proizvodnjo 
bio kruho.

Pridite ob 11. oli 13. uri.
Za obisk skupin prej pokličite no: 

053644526,
nojkosneje do 22. septembra 2010.

Direktor izdajatelja: Mitia Tripkovič • Glavni in odgovorni urednik: Edvard Pelicon 
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